



စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန စီမံကိန်းဦးစီးဌာန



စိုက်ပျိုးစီးပွားသတင်းလွှာ

အမှတ်စဉ် (၄၇ / ၂၀၂၁)

၂၀၂၁ ခုနှစ်၊ ဒီဇင်ဘာလ(၁၀)ရက်

၁၀-၁၂-၂၀၂၁	
ငွေကြေး အမျိုးအစား	ငွေလဲလှယ်နှုန်း (ကျပ်)
ဒေါ်လာ	၁၇၈၀.၀
ယူရို	၂၀၁၁.၁
စင်ကာပူဒေါ်လာ	၁၃၀၃.၂
စတာလင်ပေါင်	၂၃၅၂.၉
ဂျပန်ယန်း (၁၀၀)	၁၅၆၇.၇
တရုတ်ယွမ်	၂၇၉.၇၈
ဟောင်ကောင် ဒေါ်လာ	၂၂၈.၂၂
အိန္ဒိယရူပီး	၂၃.၅၀၅
ကိုရီးယားဝမ် (၁၀၀)	၁၅၀.၇၄
မလေးရှား ရင်းဂစ်	၄၂၂.၁၀
ဖိလစ်ပိုင်ပီဆို	၃၅.၃၆၇
ထိုင်းဘတ်	၅၂.၉၄၅
ဗီယက်နမ်ဒေါင် (၁၀၀)	၇.၇၂၈၂

ဈေးကွက်သတင်းဌာနစီမံကိန်းဦးစီးဌာန၊
ရုံးအမှတ်(၁၅)
ဖုန်း- ၀၆၇-၃၄၁၀၀၀၇
Email-
office.mis.npt@gmail.com

သတင်းခေါင်းစဉ်များ

- စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ရေထွက်ပစ္စည်းဆိုင်ရာသတင်းများ
 - နိုဝင်ဘာလအတွင်း ဝါချည်မျှင်ဈေးကွက် အားပျော့ခဲ့ (တရုတ်)
 - ဒီဇင်ဘာလ (၁)ရက်နေ့တွင် တရုတ်နိုင်ငံ၏ ပဲပုပ်ဆီနှင့် စားအုန်းဆီဈေးကွက် အနည်းငယ်အားပျော့လာ
 - ယခုနှစ်အတွင်း တရုတ်နိုင်ငံ၏ ကောက်ပဲသီးနှံအထွက်နှုန်း (၂) ရာခိုင်နှုန်း ပိုမိုလာ
 - တရုတ်နိုင်ငံတွင် ဝက်ဈေးနှုန်း အတက်အကျအနည်းငယ်သာ ဆက်လက်ဖြစ်ပေါ်နေ
 - ရောင်းလိုအားနှင့် ဝယ်လိုအားကြား အားပြိုင်မှုများကြောင့် တရုတ်ဈေးကွက်တွင် ပြောင်းဈေးနှုန်းများ အတက်အကျ ဆက်လက်ဖြစ်ပေါ်နေ
 - ဒေါ်လာငွေတန်ဖိုးကျဆင်းမှုနှင့်အတူ ချီကာဂိုဈေးကွက်တွင် အရောင်းအဝယ်လျော့ကျခဲ့သဖြင့် ဘရာဇီးလ်ပဲပုပ်စေ့ဈေးနှုန်းများ အနည်းငယ်ကျဆင်းခဲ့
 - ဟာလာနည်းစနစ်ဖြင့်ထုတ်လုပ်သည့် ကမ္ဘာ့အသားဈေးကွက်သည် ၂၀၂၄ ခုနှစ်တွင် ၁၈ ရာခိုင်နှုန်းအထိ ပိုမိုဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်နိုင် (ဘရာဇီးလ်)
 - သြစတြေးလျ လယ်ယာထွက်ကုန်ထုတ်လုပ်မှု ယခုဘဏ္ဍာရေးနှစ်တွင် စံချိန်ချိုးမည်
 - အင်ဒိုနီးရှား၏ စားနပ်ရိက္ခာဝယ်လိုအားသည် ၂၀၅၀ ပြည့်နှစ်တွင် လေးဆတိုးလာနိုင်ရာ သြစတြေးလျသွင်းကုန်များအတွက် အခွင့်အလမ်းများပိုမိုရရှိလာနိုင်ခြင်း

➤ Incitec Pivot Ltd. က Gibson Island စက်ရုံကို ပိတ်သိမ်းရန်စီစဉ်နေသောကြောင့် ဓာတ်မြေဩဇာဈေးနှုန်းများမြင့်တက်နေခြင်း

(ဩစတြေးလျ)

▪ အထွေထွေသတင်းများ

➤ United Russia ပါတီတည်ထောင်သည့် နှစ် (၂၀) ပြည့်အထိမ်းအမှတ် အတွက်တရုတ်သမ္မတက ချီးကျူးဂုဏ်ပြုသည့်သဝဏ်လွှာပေးပို့ခဲ့

➤ ကွမ်ရှီး FTZ မှ နိုင်ငံခြားကုန်သွယ်မှု ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာ

➤ တရုတ် - အာဖရိက ချစ်ကြည်ရင်းနှီးမှုနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုတို့အပေါ် ဘုံသဘောတူညီချက်များရရှိ

➤ **Software** ကဏ္ဍအတွက် ဖွံ့ဖြိုးရေးအစီအမံကို တရုတ်နိုင်ငံကထုတ်ပြန်ကြေညာ

➤ **Big data** လုပ်ငန်းအတွက် ဖွံ့ဖြိုးရေးအစီအမံကို တရုတ်နိုင်ငံကထုတ်ပြန်ကြေညာ

➤ တရုတ်အလှူကုန်ဈေးကွက်တွင် နမူနာပေးသည့်အလှူကုန်များကို ဈေးနှုန်းသက်သာစွာဖြင့်ရောင်းချရာ ပိုမိုလူကြိုက်များလျက်ရှိ

➤ နိုဝင်ဘာလအတွင်း တရုတ်နိုင်ငံဈေးကွက်၌ အဖိုးတန်သတ္တုဈေးနှုန်းအနည်းငယ်ကျဆင်းခဲ့

➤ နိုဝင်ဘာလအတွင်း တရုတ်နိုင်ငံအရှေ့ပိုင်းတွင် ဘီလပ်မြေဝယ်လိုအား လျော့နည်းခဲ့သောကြောင့် ဈေးနှုန်းများကျဆင်းခဲ့

➤ ဒီဇင်ဘာလ (၁)ရက်နေ့တွင် တရုတ်နိုင်ငံ၏စက္ကူပျော့ဖတ်ဈေးနှုန်း သိသိသာသာ မြင့်တက်လာ

➤ စီးပွားရေးမူဝါဒအတွက် ဦးစားပေးများကို တရုတ်ထိပ်တန်းခေါင်းဆောင်များသတ်မှတ်

➤ တရုတ်-လာအို မီးရထားလမ်းအသစ်ကိုအသုံးပြု၍ လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်နေပြီဖြစ်သည့် DHL

➤ လာမည့်ငါးနှစ်အတွင်း ကွမ်ရှီး၏ နယ်စပ်ဂိတ်များအားလုံးကို အဝေးပြေးလမ်းများဖြင့် ချိတ်ဆက်သွားရန်ရှိ



- ကုန်သေတ္တာလိုအပ်ချက် လျော့ကျလာစေရန် စီမံဆောင်ရွက်မှုအချို့ကို စတင်ဆောင်ရွက်နေသည့် တရုတ်နိုင်ငံ
- ယခုနှစ် ပထမ (၁၁)လအတွင်း တရုတ်နိုင်ငံ၏ နိုင်ငံခြားကုန်သွယ်မှု (၂၂) ရာခိုင်နှုန်း မြင့်တက်ခဲ့
- ဒီဇင်ဘာလ (၆)ရက်နေ့တွင် တရုတ်နိုင်ငံ၏ မဂ္ဂနီဆီယမ်ဈေးကွက်အား ကောင်းခဲ့
- ပြည်ပတင်ပို့သူများအနေဖြင့်ပိုမိုအားကောင်းခိုင်မာသောပို့ကုန်တိုးတက်မှု ကိုမျှော်လင့်လျှက်ရှိခြင်း

နိုဝင်ဘာလအတွင်း ဝါချည်မျှင်ဈေးကွက် အားပျော့ခဲ့ (တရုတ်)

နိုဝင်ဘာလ (၁)ရက်နေ့တွင် ရှန်တုန်းပြည်နယ်ရှိ 21S အမျိုးအစား ဝါချည်မျှင်ဈေး နှုန်းမှာ တစ်တန်လျှင် ယွမ်ငွေ (၃၀,၀၃၃) ဖြစ်ခဲ့ပြီး၊ နိုဝင်ဘာလ (၃၀)ရက်နေ့တွင် တစ်တန်လျှင် ယွမ်ငွေ (၂၉,၀၃၃) ဖြစ်ခဲ့ရာ၊ တစ်လအတွင်း (၃.၃၃) ရာခိုင်နှုန်း ကျဆင်းခဲ့ပါသည်။ သို့ရာတွင် ၎င်းဈေးနှုန်းမှာ ယခင်နှစ်ကထက် (၃၇.၄၄) မြင့်တက်နေဆဲ ဖြစ်ပါသည်။

နိုဝင်ဘာလ (၃၀) ရက်နေ့တွင် 32S အမျိုးအစား ဝါချည်မျှင်ဈေးနှုန်းမှာ တစ်တန်လျှင် ယွမ်ငွေ (၃၀,၅၃၃) ဖြစ်ခဲ့ပြီး၊ ယခင်လကထက် (၃.၃၈) ရာခိုင်နှုန်း ကျဆင်းခဲ့ပါသည်။

အထည်အလိပ်ကုန်ချော ထုတ်လုပ်သည့်လုပ်ငန်းများ၏ ကုန်ကြမ်းစုဆောင်းချိန်မှာ တစ်လခန့် ဖြစ်ခဲ့ကာ၊ လုပ်ငန်းလည်ပတ်သည့်နှုန်းမှာ အနည်းငယ်ကျဆင်းခဲ့ပါသည်။ နိုဝင်ဘာလ (၂၆)ရက်နေ့ရှိစာရင်းများအရ အဓိကထုတ်လုပ်ရာဒေသများရှိ အထည်အလိပ်လုပ်ငန်းများ၏ ချည်ခင်သိုလှောင်စုဆောင်းချိန်မှာ (၂၀.၅) ရက်ဖြစ်သဖြင့် ယခင်ရက်သတ္တ ပတ်ကထက် (၀.၉) ရက် လျင်မြန်လာခဲ့ကာ၊ ယခင်နှစ် အလားတူကာလနှင့် နှိုင်းယှဉ်ပါက (၅.၆၇) ရာခိုင်နှုန်း မြန်ဆန်လာခြင်းဖြစ်ပါသည်။

ကုန်ချောဈေးကွက်လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်ချက်များမှာ အားနည်းနေပြီး၊ သမားရိုးကျကုန်ပစ္စည်းများအတွက်ကုန်အမှာစာများမှာ သာမန်မျှသာဖြစ်နေကာ၊ သင်္ဘောတင်ပို့မှုများမှာလည်း နှေးကွေးနေပါသည်။ လက်ရှိအချိန်တွင် ဝယ်လိုအားဘက်မှ အဝယ်လျော့ကျနေသောကြောင့် ဝါချည်ခင်ရောင်းချသည့်ဘက်မှ ကုန်ကြမ်းဖြည့်ဆည်းရာတွင် သတိထား၍ဆောင်ရွက်နေရသည့် အနေအထားဖြစ်နေပါသည်။

ယခုနှစ် နှစ်ဆန်းပိုင်းမှစ၍ ဝါချည်မျှင်ဈေးနှုန်းများ တဖြည်းဖြည်းတက်လာခဲ့ရာ၊ polyester ချည်မျှင်နှင့် viscose ချည်မျှင်များ၏ ဈေးနှုန်းခြားနားချက်မှာ ကွာဟလာခဲ့ကာ၊ စံချိန်တင်လောက်သည်အထိ ဖြစ်ခဲ့ပါသည်။

နိုဝင်ဘာလ (၃၀)ရက်နေ့တွင် တရုတ်နိုင်ငံ၏ 3128B lint (အဝတ်ပါး) ဈေးနှုန်းအညွှန်းကိန်းမှာ တစ်တန်လျှင် ယွမ်ငွေ (၂၂,၅၄၄) ဖြစ်ပါသည်။ 1.4D*38mm polyester staple fiber ၏ ပြည်တွင်းဈေးနှုန်းမှာ တစ်တန်လျှင် ယွမ်ငွေ (၇,၁၈၅) ဖြစ်ပါသည်။ 1.2D*38mm viscose staple fiber ၏ ပြည်တွင်းဈေးနှုန်းမှာ တစ်တန်လျှင် ယွမ်ငွေ (၁၃,၉၆၀) ဖြစ်ပါသည်။ ဓာတုနည်းလမ်းဖြင့်ထုတ်လုပ်ထားသည့် အထည်စများ၏ဈေးနှုန်းမှာ ပိုမိုအားသာချက်ရနေသော်လည်း၊ ဝါချည်အစစ်များဖြင့်ထုတ်လုပ်ထားသည့် အထည်စများကို အစားထိုးအသုံးပြုမှုမှာလည်း ပိုမိုများပြားလာသည်ကို တွေ့ရပါသည်။

ကြိုရောင်းကြိုဝယ်ဈေးနှုန်းများအားဖြင့် Zheng Cotton ၏ ရက် (၃၀) ကြိုရောင်းကြိုဝယ်ဈေးမှာ တစ်တန်လျှင် ယွမ်ငွေ (၂၀,၅၆၅) ဖြစ်ပါသည်။ ၎င်းဈေးနှုန်းမှာ ပြီးခဲ့သည့်လအတွင်း ဖြစ်ပေါ်ခဲ့သည့် တစ်တန်ဈေးနှုန်းအောက် ယွမ်ငွေ (၁,၀၀၅)ခန့် ကျဆင်းခဲ့ပါသည်။ ဝါချည်မျှင် ကြိုရောင်းကြိုဝယ်ဈေးမှာလည်း အကျဘက်သို့ရောက်နေပြီး ရက် (၃၀) ကြိုရောင်းဈေးမှာ တစ်တန်လျှင် ယွမ်ငွေ (၂၇,၇၅၀) ဖြစ်ကာ၊ ယခင်လကထက် ယွမ်ငွေ (၁,၇၅၀) ကျဆင်းခဲ့ပါသည်။

ဝါချည်ဈေးကွက်မှာ နိုဝင်ဘာလအစောပိုင်းတွင် တက်ရိပ်ပြခဲ့ပြီးမှနောက်ပိုင်းတွင်ပြန်လည်ကျဆင်းခဲ့ခြင်းဖြစ်ပါသည်။ နိုဝင်ဘာလနှောင်းပိုင်းတွင် ဝါခင်းများရိပ်သိမ်းချိန်ပြီးဆုံးကာ ကုန်စည်အသစ်ပြုပြင်ထုတ်လုပ်မှု အရှိန်မြှင့်တင်ဆောင်ရွက်လာပြီဖြစ်သောကြောင့် အရောင်းပိုင်းတွင်နှေးကွေးလာခြင်းလည်းဖြစ်ပါသည်။

တရုတ်နိုင်ငံ၏ National Cotton Market Monitoring System မှ နိုဝင်ဘာလ (၂၆)ရက်နေ့တွင် ရရှိသည့်စာရင်းများအရ နိုင်ငံတစ်ဝှမ်းလုံးတွင် lint တန်ချိန် (၄၅၃,၀၀၀) ကို ထုတ်လုပ်ထားပြီးဖြစ်ကြောင်းနှင့် အဆိုပါထုတ်လုပ်မှုမှာ ယခင်လကထက် (၁၀.၃) ရာခိုင်နှုန်း လျော့နည်းခဲ့ကြောင်းသိရပါသည်။ lint တန်ချိန် (၁၂၉,၀၀၀) ကို ရောင်းချထားပြီးဖြစ်ကာ၊ ယခင်လကထက် (၇.၉) ရာခိုင်နှုန်း ကျဆင်းကြောင်းသိရပါသည်။

ကုန်ကြမ်းဝယ်ယူလေ့ရှိသည့် ကုန်ချောအထည်ကုမ္ပဏီများ၏ဝယ်ယူမှုမှာ အဓိကအားဖြင့် ဝါချည်အရန်ထားရှိမှုအတွက် လေလံဆွဲသည့်အပေါ်တွင်လည်းမူတည်ပါသည်။ ယခုအခါ အရန်ထားရှိသည့် ဝါချည်ရောင်းချသည့်ဈေးနှုန်းများကိုလည်း လျော့ချ၍ပြင်ဆင် သတ်မှတ်ထားသည့် အပြင်၊ နိုဝင်ဘာလအတွင်း အရန်ထားရှိသည့်ဝါချည်တန်ချိန် (၄၇၅,၇၀၀) ကိုလည်း ဈေးကွက်တွင် ဖြန့်ဖြူးခဲ့သည်ကလည်းရှိနေပါသည်။

တရုတ်နိုင်ငံ၏အချို့နေရာများတွင် လျှပ်စစ်အသုံးပြုခများကြောင့် အမြတ်အစွန်းရရှိမှုနည်းပါးလာသဖြင့် အသေးစားအထည်ကုမ္ပဏီအချို့မှာ ၎င်းတို့၏ထုတ်လုပ်မှုကို လျော့ချထားကြသည်လည်းရှိနေပါသည်။

စာရင်းများအရအောက်တိုဘာလအတွင်း အဝတ်အထည်နှင့် အထည်အလိပ်လက်လီရောင်းချမှုမှာ ယွမ်ငွေ (၁၂၂.၇၂) ဘီလီယံရှိခဲ့ပြီး၊ စက်တင်ဘာလကထက် (၁၅.၄၆) ရာခိုင်နှုန်း မြင့်တက်ခဲ့သော်လည်း၊ ယခင်နှစ်ကထက် (၃.၃) ရာခိုင်နှုန်းကျဆင်းခဲ့သည်ကို တွေ့ရပါသည်။ အဝတ်အစားအသစ်များကို လက်လီဝယ်ယူကြသည့် ပွဲတော်ရာသီများမှာလည်း မကြာမီကုန်ဆုံးတော့မည်ဖြစ်ပါသည်။

ယေဘုယျအားဖြင့် ဝါချည်လုံးကုန်ချောများထုတ်လုပ်သည့်လုပ်ငန်းများဘက်မှ ကုန်အမှာစာရှိမှသာ ကုန်ကြမ်းဝယ်ယူလေ့ရှိကြသည့်အတွက် လက်ရှိအချိန်တွင်ဝါချည်ကုန်ကြမ်းဈေးကွက်မှာ အားနည်းလာသည်ကိုတွေ့ရပါသည်။ တစ်နည်းအားဖြင့် စောင့်ကြည့်နေရသည့်ဈေးကွက်အနေအထားဖြစ်နေသောကြောင့် ရေတိုကာလတွင် ဝါချည်မျှင်ဈေးကွက်ဆက်လက်ကျဆင်းနိုင်ဖွယ်ရှိနေပါသည်။

ရင်းမြစ်၊ SunSirs
ဒေါက်တာရွှေစင်ကို၊ စီးပွားရေးသံမှူး၊
နန်နင်း

ဒီဇင်ဘာလ (၁)ရက်နေ့တွင် တရုတ်နိုင်ငံ၏ ပဲပုပ်ဆီနှင့် စားအုန်းဆီဈေးကွက် အနည်းငယ်အားပျော့လာ

ဒီဇင်ဘာလ (၁)ရက်နေ့တွင် တရုတ်နိုင်ငံ၏ဈေးကွက်၌ ပဲပုပ်ဆီဈေးနှုန်းမှာ ယခင်ရက်သတ္တပတ်ကထက် (၃.၇၈) ရာခိုင်နှုန်းကျဆင်းကာ တစ်တန်လျှင် ယွမ်ငွေ (၉,၆၈၀) သို့လည်းကောင်း၊ စားအုန်းဆီပျမ်းမျှဈေးနှုန်းမှာ ယခင်ရက်သတ္တပတ်ကထက် (၂.၇၁) ရာခိုင်နှုန်းကျဆင်းကာ တစ်တန်လျှင်ယွမ်ငွေ (၉,၇၆၀)သို့လည်းကောင်း အသီးသီးကျဆင်းခဲ့သည်ကိုတွေ့ရပါသည်။

ပြည်ပဈေးကွက်မှာ အားနည်းနေပြီး၊ ပြည်တွင်းဈေးကွက်၌ ဈေးကျရိပ်သန်းမည့် မျှော်လင့်ချက်များဖြင့် ဝယ်ယူနေကြသောကြောင့် စားသုံးဆီကြိုရောင်းကြိုဝယ်ဈေးနှုန်းများမှာလည်း တဖြည်းဖြည်းကျဆင်းလာပါသည်။ ကြိုရောင်းကြိုဝယ်ဈေးကွက်၏ ဖိအားကြောင့် ပဲပုပ်ဆီနှင့် စားအုန်းဆီလက်ငင်းဈေးနှုန်းများ အနည်းငယ်ကျဆင်းလာပါသည်။ ယခုနှစ်ကုန်ပိုင်းအထိ စားသုံးဆီဝယ်လိုအားနည်းလာမည်ဖြစ်ကြောင်းသိရပါသည်။

ရင်းမြစ်၊ SunSirs
ဒေါက်တာရွှေစင်ကို၊ စီးပွားရေးသံမှူး၊
နန်နင်း

ယခုနှစ်အတွင်း တရုတ်နိုင်ငံ၏ ကောက်ပဲသီးနှံအထွက်နှုန်း (၂)ရာခိုင်နှုန်းပိုမိုလာ

ယခုနှစ်အတွင်း တရုတ်နိုင်ငံ၏ကောက်ပဲသီးနှံအထွက်နှုန်းမှာ ကီလိုဂရမ် (၆၈၃) ဘီလီယံရှိခဲ့ကာ ယခင်နှစ်ကထက် (၂)ရာခိုင်နှုန်းပိုမိုလာကြောင်း တရုတ်အမျိုးသားစာရင်းအင်းဗျူရိုက ဒီဇင်ဘာလ (၆)ရက်နေ့က ထုတ်ဖော်ပြောကြားခဲ့ပါသည်။ ယခုနှစ်နှင့် ပါဆိုလျှင် ကောက်ပဲသီးနှံအထွက်နှုန်း ကီလိုဂရမ် (၆၅၀)ဘီလီယံ ကျော်ရှိခဲ့သည်မှာ (၇)နှစ် ဆက်တိုက်ရှိပြီဖြစ်ပါသည်။

ယခုနှစ်အတွင်း ဒေသအချို့၌ ရာသီဥတုအခြေအနေများဆိုးရွားခဲ့သော်လည်း အထွက်နှုန်း ပိုမိုလာခြင်းဖြစ်ပါသည်။ တရုတ်နိုင်ငံ၏ ကောက်ပဲသီးနှံစိုက်ပျိုးသည့်ဧရိယာမှာ (၀.၇) ရာခိုင်နှုန်း ပိုမိုလာကာ၊ ဂျူစိုက်ပျိုးမြေ (၀.၈) ရာခိုင်နှုန်း ပိုမိုလာကြောင်း၊ တစ်မူ (mu) (၀.၀၆၇ ဟက်တာ ခန့်)လျှင် ကောက်ပဲသီးနှံအထွက်နှုန်း (၁.၂) ရာခိုင်နှုန်းပိုမိုလာပြီး၊ အထွက်နှုန်းမြင့်ပြောင်းစိုက် ပျိုးသည့်ဧရိယာလည်း မြင့်တက်လာကြောင်းသိရပါသည်။

တရုတ်နိုင်ငံ၏ပြည်နယ် (၃၁)ခုအနက် ရှင်းကျန်း၊ အန်းဝေ၊ ဟူနန်၊ စီချမ်းနှင့် ရှန်တုန်း ပြည်နယ်များအပါအဝင် (၂၇)ခုတွင် ကောက်ပဲသီးနှံအထွက်နှုန်း ကီလိုဂရမ် သန်း (၅၀၀) ကျော် တိုးတက်လာကြောင်း သိရပါသည်။

ယခုနှစ်အတွင်း လယ်ယာစိုက်ပျိုးရေးသွင်းအားစုဈေးနှုန်းများ မြင့်တက်လာရာ လယ်သမားများအတွက် အထောက်အပံ့ပေးခြင်းနှင့် သဘာဝဘေးအန္တရာယ် ထိန်းချုပ်ရေးတို့ကို အရှိန်မြှင့်တင်၍ဆောင်ရွက်ခဲ့ခြင်းဖြင့် ကောက်ပဲသီးနှံအထွက်နှုန်းကိုထိန်းထားရန် တရုတ်နိုင်ငံ ကစီမံဆောင်ရွက်ခဲ့ပါသည်။

လာမည့် (၅)နှစ်မှ (၁၅)နှစ်ကာလအတွင်း တရုတ်နိုင်ငံ၏လူမှုရေးနှင့် စီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှု အသေးစိတ်စီမံချက်အရ စားသောက်ကုန်စိတ်ချလုံခြုံမှုရှိစေရေးအတွက် အားထုတ်ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်သွားမည်ဟု သတင်းရရှိပါသည်။

ရင်းမြစ်၊ ရင်းမြစ်၊ Xinhua
ဒေါက်တာရွှေစင်ကို၊ စီးပွားရေးသံမှူး၊
နန်နင်း

.....
တရုတ်နိုင်ငံတွင် ဝက်ဈေးနှုန်းအတက်အကျ အနည်းငယ်သာဆက်လက်ဖြစ်ပေါ်နေ

ဒီဇင်ဘာလ(၂)ရက်နေ့တွင် တရုတ်နိုင်ငံ၏ပြည်တွင်းဝက်ဈေးနှုန်းမှာ တစ်ကီလိုလျှင် (၁၇.၉၃)ယွမ်ဖြစ်ခဲ့ပြီး၊ နိုဝင်ဘာလ (၃၀)ရက်နေ့ဈေးနှုန်းထက် (၀.၂၈) ရာခိုင်နှုန်းမျှတက်လာပါသည်။ ဝက်မွေးမြူသူများက ထုတ်ရောင်းလိုမှုမရှိသောကြောင့် အဆိုပါဈေးနှုန်းတွင်တည်ငြိမ်လျက်ရှိပါသည်။ ဝက်သားဝယ်လိုအားမှာ ထပ်မံမြင့်တက်လာခြင်းမရှိသေးဘဲ သားသတ်ရုံများကဝက်များကို ဈေးအနိမ့်ဖြင့်သာဝယ်ယူလိုကြရာ ရောင်းလိုအားနှင့် ဝယ်လိုအားအကြားအားပြိုင်နေမှုမှာ မပြောင်းလဲဘဲဆက်လက်ရှိနေပါသည်။ ဝက်ဈေးနှုန်းများ ယခုထက်လျင်မြန်စွာ တက်လာမည်ဆိုပါက ဝက်မွေးမြူသူများက ထုတ်ရောင်း၍ငွေဖော်လာနိုင်ကြသော်လည်း၊

အသားဝယ်လိုအားဘက်၌ ဝယ်လိုအားတက်မလာသဖြင့် ရေတိုကာလတွင် ဈေးနှုန်းပြန်လည် ကျဆင်းနိုင်ခြေ ရှိနေပါသည်။

ရင်းမြစ်၊ SunSirs
ဒေါက်တာရွှေစင်ကို၊ စီးပွားရေးသံမှူး၊
နန်နင်း

.....
ရောင်းလိုအားနှင့် ဝယ်လိုအားကြား အားပြိုင်မှုများကြောင့် တရုတ်ဈေးကွက်တွင် ပြောင်းဈေးနှုန်းများ အတက်အကျ ဆက်လက်ဖြစ်ပေါ်နေ

ဒီဇင်ဘာလသို့ရောက်ရှိလာချိန်တွင် တရုတ်နိုင်ငံအရှေ့မြောက်ပိုင်း ပြောင်းစိုက်ပျိုးထုတ် လုပ်ရာဒေသများမှ လယ်သမားများမှာ ကုန်တင်ခများဆက်လက်မြင့်တက်လာခြင်းနှင့် ပြောင်း အခြောက်ခံစရိတ်စကများ ဆက်လက်မြင့်တက်လာခြင်းတို့ကြောင့် ပြောင်းများကိုရောင်းထုတ် ရန်တုံ့ဆိုင်းနေကြပါသည်။ ကောက်ပဲသီးနှံများ သိုလှောင်ကုန်သွယ်သည့် အဓိကလုပ်ငန်းများမှာ လည်း ဈေးအတက်အကျဖြစ်မည်ကို စိုးရွံ့နေကြပါသည်။

တစ်နည်းအားဖြင့် ပြောင်းစိုက်ပျိုးထုတ်လုပ်ရာနေရာများမှ ပြောင်းဈေးနှုန်းသတ်မှတ် ခြင်းနှင့် အရောင်းအဝယ်ပြုခြင်းများနှေးကွေးနေပြီး၊ ပြောင်းဈေးကွက်မှာ ရောင်းလိုအားနှင့် ဝယ်လိုအားအကြား စစ်တုရင်ကစားပွဲဆန်နေကာ ပျမ်းမျှဈေးနှုန်းမှာ တစ်တန်လျှင် ယွမ်ငွေ (၂,၆၈၀)ခန့် ရှိပါသည်။

ဤသို့ဖြစ်နေသည့်အခြေအနေမှာ ရေတိုကာလတွင် အဆုံးသတ်ရန်ခက်ခဲပြီး၊ ပြည်တွင်း ပြောင်းဈေးကွက်တွင် ဈေးနှုန်းအတက်အကျများမှာ အကန့်အသတ်ဖြင့် ရှိနေနိုင်ပါသည်။ နောင် သုံးလပတ်တွင် အထွက်နှုန်းမြင့်သည့်ပြောင်းများထွက်ရှိလာပါက ထိုသို့ဖြစ်ပေါ်နေမှုအဆုံးသတ် သွားနိုင်ပါသည်။

ရင်းမြစ်၊ SunSirs
ဒေါက်တာရွှေစင်ကို၊ စီးပွားရေးသံမှူး၊
နန်နင်း

.....

ဒေါ်လာငွေတန်ဖိုးကျဆင်းမှုနှင့်အတူ ချီကာဂိုဈေးကွက်တွင် အရောင်းအဝယ်
လျှော့ကျခဲ့သဖြင့် ဘရာဇီးလ်ပဲပုတ်စေ့ဈေးနှုန်းများ အနည်းငယ်ကျဆင်းခဲ့

အမေရိကန်ဒေါ်လာငွေတန်ဖိုးကျဆင်းမှုနှင့်အတူ ချီကာဂိုဈေးကွက်တွင် ပဲပုတ်စေ့ကြို ပွိုင့် အရောင်းအဝယ်ဖြစ်မှုများကျဆင်းခဲ့သဖြင့် ဒီဇင်ဘာလ ၇ ရက်နေ့တွင် ဘရာဇီးလ်နိုင်ငံရှိ သီးနှံဈေးကွက်များ၌ ပဲပုတ်စေ့ဈေးနှုန်းများ အနည်းငယ်ကျဆင်းခဲ့သည်။ ၆၀ ကီလိုဂရမ်အလေး ချိန် ရှိသည့် ပဲပုတ်စေ့ ၁ အိတ်တန်ဖိုးသည် Passo Fundo (RS) ဈေးကွက်တွင် ၁၇၀.၅၀ ဟဲရာမှ ၁၆၉.၅၀ ဟဲရာသို့လည်းကောင်း၊ Mission Region ဈေးကွက်တွင် ၁၇၁.၀၀ ဟဲရာမှ ၁၆၉.၀၀ ဟဲရာသို့လည်းကောင်း၊ Port of Rio Grande ဈေးကွက်တွင် ၁၇၆.၀၀ ဟဲရာမှ ၁၇၄.၀၀ ဟဲရာသို့ လည်းကောင်း၊ Cascavel (PR) ဈေးကွက်တွင် ၁၆၆.၀၀ ဟဲရာမှ ၁၆၄.၀၀ ဟဲရာသို့လည်း ကောင်း၊ Port of Paranaguá (PR) ဈေးကွက်တွင် ၁၇၁.၀၀ ဟဲရာမှ ၁၆၉.၅၀ ဟဲရာသို့လည်း ကောင်း၊ Rondonópolis (MT) ဈေးကွက်တွင် ၁၅၅.၀၀ ဟဲရာမှ ၁၅၄.၀၀ ဟဲရာသို့လည်းကောင်း၊ Dourados (MS) ဈေးကွက်တွင် ၁၅၇.၀၀ ဟဲရာမှ ၁၅၅.၀၀ ဟဲရာသို့လည်းကောင်း၊ Rio Verde (GO) ဈေးကွက်တွင် ၁၅၅.၀၀ ဟဲရာမှ ၁၅၃.၀၀ ဟဲရာသို့လည်းကောင်း အသီးသီးဈေးနှုန်းများ ကျဆင်းခဲ့သည်။

ဒီဇင်ဘာလ ၇ ရက်နေ့တွင် ချီကာဂိုသီးနှံဈေးကွက်(Chicago Commodity Exchange - CBOT)၌ ပဲပုတ်စေ့ကြိုပွိုင့်ရောင်းဝယ်မှုများကျဆင်းခဲ့ပြီး ပဲပုတ်စေ့ဈေးနှုန်းများလည်း ကျဆင်းခဲ့သည်။ ပဲပုတ်စေ့ဈေးနှုန်းကျဆင်းမှုသည် အမေရိကန်အစိုးရကထုတ်ပြန်မည့် ဇီဝလောင် စာမူဝါဒများနှင့် ဆက်စပ်လျက်ရှိသည်။ ဒီဇယ်ဆီနှင့်ဓာတ်ဆီတို့တွင် ရောစပ်ပါဝင်ရမည့်ဇီဝ လောင်စာပမာဏအား လျှော့ချပေးမည့်မူဝါဒတစ်ရပ်ကို အစိုးရကထုတ်ပြန်ရန်ဆောင်ရွက်လျက် ရှိရာ ပဲပုတ်စေ့မှထုတ်လုပ်သည့် ဇီဝလောင်စာနှင့်အီသနောလိုအပ်ချက်များ လျှော့ကျသွား မည်ဖြစ်သည်။

အမေရိကန်စိုက်ပျိုးရေးဌာန၏ သတင်းအရ ပဲပုတ်စေ့လက်ကျန်သည် စည်ပေါင်း ၃၅၃ သန်း အထိရှိနိုင်ကြောင်း၊ ကမ္ဘာ့ပဲပုတ်စေ့ဈေးကွက် ရောင်းဝယ်မှုစာရင်းများအရ ၂၀၂၁-၂၀၂၂ ခု နှစ်ပဲပုတ်စေ့လက်ကျန်သည် တန်ချိန် ၁၀၄.၃ သန်း အထိရှိနိုင်ကြောင်း ဖော်ပြထားသည်။

ချီကာဂိုသီးနှံဈေးကွက်တွင် ၂၀၂၂ ခုနှစ်၊ ဇန်နဝါရီလအတွက် ပဲပုတ်စေ့ကြိုပွိုင့်ရောင်း ဝယ်မှုသည် ၁ စည်လျှင် အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၁၁.၂၅ ဆင့်မှ ၁၂.၅၀ ဆင့်အကြားဈေးနှုန်းဖြင့် အရောင်းအဝယ်ဖြစ်လျက်ရှိပြီး မတ်လအတွက်ကြိုပွိုင့်ရောင်းဝယ်မှုတွင် အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၁၂.၅၈ ဆင့်တို့ဖြင့် ရောင်းဝယ်လျက်ရှိသည်။

အခြားပဲပုတ်ထွက်ကုန်ဈေးကွက်၌ ဇန်နဝါရီလအတွက် ကြိုပြိုင်ရောင်းဝယ်မှုတွင် ပဲပုတ်စေ့အခွံ ၁ တန်လျှင် အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၃၄၉.၇၀ နှင့် ပဲပုတ်ဆီ ၁ ပေါင်လျှင် ၅၇.၁၀ ဆင့်တိုးဖြင့် ဈေးနှုန်းများဖြစ်ပေါ်လျက်ရှိသည်။

၂၀၂၁ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလတွင် ကမ္ဘာ့ပဲပုတ်စေ့ဈေးကွက်မှ တရုတ်နိုင်ငံသည် ပဲပုတ်စေ့တန်ချိန် ၅.၁၁ သန်းနှင့် နိုဝင်ဘာလတွင် ပဲပုတ်စေ့တန်ချိန် ၈.၅၇ သန်း ဝယ်ယူတင်သွင်းခဲ့ပြီး ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်၊ နိုဝင်ဘာလတွင် တန်ချိန် ၉.၅၉ သန်းဝယ်ယူတင်သွင်းခဲ့သည်။ တရုတ်နိုင်ငံအနေဖြင့် ၂၀၂၁ ခုနှစ်လက်ရှိကာလအထိ ပဲပုတ်စေ့တန်ချိန်စုစုပေါင်း ၈၇.၆၅ သန်းအားဝယ်ယူတင်သွင်းထားပြီး ယခင်နှစ်ကာလတူနှင့်နှိုင်းယှဉ်ပါက ၅.၅ ရာခိုင်နှုန်း လျော့နည်းလျက်ရှိသည်။

နိုင်ငံခြားငွေရောင်းဝယ်သည့်ဈေးကွက်တွင် အမေရိကန် ၁ ဒေါ်လာသည် ၅.၆၁၉၀ ဟဲရာဈေးနှုန်းဖြင့် ရောင်းဝယ်လျက်ရှိနေသည်။

သတင်းရင်းမြစ် - canalrural.com.br

ထွန်းအောင်ဇော်၊ စီပွားရေးသံမှူး

ဘရာဇီးလ်

ဟာလာနည်းစနစ်ဖြင့်ထုတ်လုပ်သည့် ကမ္ဘာ့အသားဈေးကွက်သည် ၂၀၂၄ ခုနှစ်တွင် ၁၈ ရာခိုင်နှုန်းအထိ ပိုမိုဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်နိုင် (ဘရာဇီးလ်)

ဟာလာစနစ်ဖြင့်အသားထုတ်လုပ်သည့် ကမ္ဘာ့နိုင်ငံများတွင် ဘရာဇီးလ်နိုင်ငံသည် အကြီးမားဆုံးထုတ်လုပ်တင်ပို့သည့်နိုင်ငံဖြစ်ပြီး မူစလင်ကမ္ဘာ၏စားသုံးရန်လက်ခံအသိအမှတ်ပြုမှုအားရရှိထားသည်။ ဒီဇင်ဘာလ ၆ ရက်နေ့တွင် ဆောင်ပိုလိုမြို့၌ ကမ္ဘာ့လုံးဆိုင်ရာဟာလာနည်းစနစ်ဖြင့်ထုတ်လုပ်မှု ခေါင်းစဉ်ဖြင့်ကျင်းပပြုလုပ်ခဲ့သည့် ဘရာဇီးလ်စီးပွားရေးဖိုရမ်၏ပထမနေ့ဆွေးနွေးပွဲတွင် ဘရာဇီးလ်နိုင်ငံ၏ ဟာလာနည်းစနစ်ဖြင့်ထုတ်လုပ်ထားသော အသားများ၏ ဈေးကွက်ရရှိမှုအခြေအနေနှင့် နိုင်ငံတကာဈေးကွက်များသို့ တိုးချဲ့ဝင်ရောက်နိုင်မှုဆိုင်ရာအခြေအနေများနှင့်ပတ်သက်၍ အာရပ်-ဘရာဇီးလ် ကုန်သည်လုပ်ငန်းရှင်များအသင်း (Arab-Brazilian Chamber and Fambras-Halal)က ဆွေးနွေးခဲ့သည်။

အဆိုပါဆွေးနွေးပွဲတွင် ဟာလာနည်းစနစ်ဖြင့်ထုတ်လုပ်သည့် အမဲသားနှင့်ကြက်သားထုတ်လုပ်မှုများနှင့် နိုင်ငံတကာဈေးကွက်အခြေအနေများအပြင် အလှကုန်ပစ္စည်းအမျိုးမျိုး၊ လူသုံးဆေးဝါးအမျိုးမျိုးနှင့် ခရီးသွားကဏ္ဍတို့အား ကျယ်ကျယ်ပြန့်ပြန့်ဆွေးနွေးခဲ့သည်။ထို့အပြင်

လက်ရှိအချိန်တွင် ဟာလာနည်းစနစ်ဖြင့်ထုတ်လုပ်ထားသည့် ထုတ်ကုန်ဈေးကွက်သည် အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၄.၈ ထရီလီယံပမာဏအထိရှိနေပြီး ၂၀၂၄ ခုနှစ်တွင် လက်ရှိအခြေအနေထက် ၁၈ ရာခိုင်နှုန်း ပိုမိုတိုးတက်လာနိုင်ကြောင်း သုတေသနတွေ့ရှိချက် အစီရင်ခံစာတွင် ဖော်ပြခဲ့သည်။

လေ့လာတွေ့ရှိမှုများအရ ဟာလာဈေးကွက်အရွယ်အစားနှင့်ဟာလာအစားအသောက်များစားသုံးသည့် စားသုံးသူဈေးကွက်သည် လာမည့်ဆယ်စုနှစ်အနည်းငယ်အတွင်း ပိုမိုဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာနိုင်ကြောင်း အာရပ်-ဘရာဇီးလ် ကုန်သည်လုပ်ငန်းရှင်များအသင်းဥက္ကဋ္ဌ သံအမတ်ကြီး Osmar Chohfi က ပြောကြားခဲ့သည်။

ကိုဗစ်-၁၉ ကူးဆက်ကပ်ရောဂါ မဖြစ်ပွားမီအချိန်က ဘရာဇီးလ်နိုင်ငံသည် ဟာလာအစားအသောက်များအား ကမ္ဘာ့ဈေးကွက်သို့ အများဆုံးတင်ပို့သည့်နိုင်ငံဖြစ်ကြောင်း ကမ္ဘာ့အစ္စလာမ်တိုင်းပြည်များ၏ စီးပွားရေးဆိုင်ရာအစီရင်ခံစာတွင် ဖော်ပြထားသည်။ ၂၀၁၉ ခုနှစ်တွင် ဘရာဇီးလ်နိုင်ငံမှ ဟာလာစားသောက်ကုန် အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၁၆.၂ ဘီလီယံတန်ဖိုးအားတင်ပို့ခဲ့ကြောင်း၊ အိန္ဒိယနိုင်ငံသည် ဒုတိယအများဆုံးတင်ပို့ခဲ့ပြီး အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၄.၄ ဘီလီယံတန်ဖိုးရှိခဲ့ကြောင်း အစီရင်ခံစာတွင်ဖော်ပြခဲ့သည်။

ဘရာဇီးလ်နိုင်ငံသည် လက်ရှိအချိန်အထိ ဟာလာစားသောက်ကုန်များအား အများဆုံးထုတ်လုပ်တင်ပို့သည့်နေရာတွင် ဆက်လက်ရပ်တည်လျက်ရှိပြီး အသားများအားအဓိကထုတ်လုပ်တင်ပို့လျက်ရှိကြောင်း၊ ဟာလာစားသောက်ကုန်များအပြင် အခြားထုတ်ကုန်များအားတိုးချဲ့ထုတ်လုပ်တင်ပို့နိုင်ရန် ဘရာဇီးလ်လုပ်ငန်းရှင်များက ကြိုးပမ်းလျက်ရှိကြောင်း ဘရာဇီးလ်နိုင်ငံဆိုင်ရာမူစလင်အသင်းချုပ် ဥက္ကဋ္ဌ Mohamed Zoghbi က ပြောကြားခဲ့သည်။

လယ်ယာစိုက်ပျိုးရေးဝန်ကြီးဌာန၏ ကြိုးပမ်းမှုကြောင့် ဘရာဇီးလ်နိုင်ငံ၏လယ်ယာထွက်ကုန်ပစ္စည်း ၄၅ မျိုးသည် နိုင်ငံပေါင်း ၁၅ နိုင်ငံတွင် ဈေးကွက်သစ်များရရှိခဲ့ကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် ဘရာဇီးလ်နိုင်ငံ၏ကုန်သွယ်မှုတွင် ပို့ကုန်ပမာဏသိသိသာသာတိုးတက်ခဲ့ကြောင်း လယ်ယာစိုက် ပျိုးရေးဝန်ကြီး Tereza Cristina က ပြောကြားခဲ့သည်။

ဘရာဇီးလ်နိုင်ငံသည် မူစလင်ဘာသာဝင်များအတွက် ဟာလာစားသောက်ကုန်များအများဆုံးထုတ်လုပ်တင်ပို့နေသည့်နိုင်ငံအဖြစ် ဆက်လက်ရပ်တည်လျက်ရှိကြောင်း၊ဟာလာနည်းစနစ်ဖြင့်ထုတ်လုပ်ထားသည့် အမဲသားနှင့်ကြက်သားတင်သွင်းသည့် နိုင်ငံအချို့တွင် ဈေးကွက်၏ ၇၅ ရာခိုင်နှုန်းအထိ နေရာရရှိလျက်ရှိကြောင်း၊ ဘရာဇီးလ်နိုင်ငံသည် အစ္စလာမ္မစ်နိုင်ငံများအဖွဲ့ (Organization for Islamic Cooperation) ဝင်နိုင်ငံများသို့ ဟာလာထုတ်ကုန်များအား အဓိကတင်ပို့လျက်ရှိကြောင်း၊ ဈေးကွက်အသစ်များရရှိနိုင်ရန်နှင့် ထုတ်ကုန်အမယ်သစ်များ တိုးချဲ့တင်ပို့နိုင်ရန် ကြိုးပမ်းလျက်ရှိကြောင်း၊ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန၏ထုတ်ပြန်ချက်အရ ၂၀၁၉ ခုနှစ်မှ

၂၀၂၁ ခုနှစ်၊ နိုဝင်ဘာလအထိ နိုင်ငံပေါင်း ၁၆၇ နိုင်ငံသို့ ဘရာဇီးလ်နိုင်ငံ၏ ဟာလာထုတ်ကုန်များအား တင်ပို့နိုင်ခဲ့ကြောင်း ဝန်ကြီး Tereza Cristina ကပြောကြားခဲ့သည်။

ဘရာဇီးလ်နိုင်ငံ၏ ဟာလာထုတ်ကုန်တင်သွင်းသည့်နိုင်ငံများစာရင်းတွင် အီဂျစ်နိုင်ငံသည် ထိပ်ဆုံးတွင်ရပ်တည်လျက်ရှိပြီး ဘရာဇီးလ်နိုင်ငံက ပဲအမျိုးမျိုး၊ ကြက်သား၊ ဆိတ်နှင့် သိုးအရှင်များ၊ နွားကလေးအသားနှင့် နို့ထွက်ပစ္စည်းအမျိုးမျိုးတို့ကို တိုးချဲ့တင်ပို့လျက်ရှိကြောင်း၊ ၂၀၂၁ ခုနှစ်၊ ဇန်နဝါရီလမှအောက်တိုဘာလအထိ အာရပ်နိုင်ငံက အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၈၅.၆၆ သန်းတန်ဖိုးအား ဘရာဇီးလ်နိုင်ငံမှ ဝယ်ယူတင်သွင်းခဲ့ကြောင်း၊ စားသောက်ကုန်ပစ္စည်းများအား အဓိကတင်သွင်းခဲ့ကြောင်း ဝန်ကြီးက ပြောကြားခဲ့သည်။

သတင်းရင်းမြစ် -canalrural.com.br
ထွန်းအောင်ဇော်၊ စီပွားရေးသံမှူး
ဘရာဇီးလ်

ဩစတြေးလျ လယ်ယာထွက်ကုန်ထုတ်လုပ်မှု ယခုဘဏ္ဍာရေးနှစ်တွင် စံချိန်ချိုးမည်

ဩစတြေးလျ စိုက်ပျိုး၊ မွေးမြူရေးနှင့်အရင်းအမြစ်စီးပွားရေးဗျူရို (Australian Bureau of Agricultural and Resource Economics -ABARES) အရ ဩစတြေးလျလယ်သမားများသည် ၎င်းတို့၏အစားအစာနှင့် အမျှင်ဓာတ်ထုတ်လုပ်မှုတန်ဖိုးနှင့် ပမာဏသည် သမိုင်းဝင်အမြင့်ဆုံးသို့ရောက်ရှိသွားသည့်အတွက် ယခုဘဏ္ဍာရေးနှစ်တွင် စံချိန်ချိုးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်းသိရှိရပါသည်။ ကောက်ပဲသီးနှံဈေးနှုန်းမြင့်တက်ခြင်းနှင့် မွေးမြူရေးထုတ်ကုန်ရောင်းချမှုတွင် မကြုံစဖူးသောဈေးနှုန်းများ တစ်နှစ်ပတ်လုံးရရှိခြင်းနှင့်အတူ ABARES မှ လေ့လာဆန်းစစ်သူများသည် ၎င်းတို့၏ စုစုပေါင်းလယ်ယာထွက်ကုန် ထုတ်လုပ်ရရှိမှုခန့်မှန်းချက်ကို ယခုဘဏ္ဍာရေးနှစ်တွင် ဩစတြေးလျဒေါ်လာ ၇၈ ဘီလီယံ အထိမြင့်တင်ခဲ့သည်။ ထို့အပြင် တင်ပို့မှုတွင်လည်း စံချိန်တင်ဒေါ်လာ ၆၁ ဘီလီယံအထိ ရှိလာမည်ဟု ခန့်မှန်းထားပါသည်။

စိုက်ပျိုးမွေးမြူရေးထုတ်ကုန်များအတွက် ပြိုင်ဖက်နိုင်ငံများဖြစ်သည့် ကနေဒါ၊ ရုရှား၊ ယူကရိန်း၊ အာဂျင်တီးနား၊ ဘရာဇီးလ်နှင့် အမေရိကန်နိုင်ငံတို့ရှိ တွေ့ကြုံရသည့် ရာသီအလိုက်ညှိဖျင်းသောအခြေအနေများက ဩစတြေးလျ စိုက်ပျိုးမွေးမြူရေးထုတ်ကုန်များအတွက် ကောင်းမွန်သော အခွင့်အလမ်းကိုဖြစ်ပေါ်စေပါသည်။ ထိုအခြေအနေများက ဂျုံ၊ မုယောနှင့် ကာနိုလာထောက်ပံ့မှုကိုနှောင့်နှေးစေပြီး၊ ဈေးနှုန်းများကိုမြင့်တက်စေပါသည်။

နယူးဆောက်ဝေးလ်နှင့် ကွင်းစလန်ပြည်နယ်တို့တွင် မကြာသေးမီကမိုးသည်းထန်စွာရွာ သွန်းမှုနှင့် ရေလွှမ်းမိုးမှုများဖြစ်ပေါ်ခဲ့သော်လည်း ထုတ်လုပ်မှုပမာဏကို ဆိုးဆိုးရွားရွားထိခိုက် ခြင်းမရှိပေ။ စိုစွတ်သောရာသီဥတု၏ အဓိကသက်ရောက်မှုမှာ လူမှတ်ရဏ္ဍာန်အဆင့်အထိ အစား အစာဖြစ်သည့် သီးနှံအရည်အသွေးကို အဆင့်နိမ့်စေခြင်းဖြစ်ပါသည်။

အရှေ့ဘက်ကမ်းရိုးတန်းရှိ လာနီယာအခြေအနေများသည် လယ်သမားများအတွက် နောက်ထပ်နှစ်ကောင်းတစ်နှစ်အဖြစ် ၂၀၂၂ ခုနှစ်တွင် ထူထောင်နိုင်မည်ဖြစ်ပြီး၊ မြေဆီလွှာကို အစိုဓာတ်ဖြည့်ပေးကာ စိုက်ပျိုးရေကုန်ကျစရိတ်နည်းပါးစေခြင်းဖြင့် မွေးမြူရေးအတွက်အစာ ရေစာများများရရှိစေမည်ဖြစ်သည်။ သို့သော်လည်းလယ်သမားများသည် လောင်စာဆီ၊ ဓာတ်မြေ ဩဇာနှင့် လယ်ယာသုံးဓာတုဗေဒပစ္စည်းများဈေးနှုန်းများ မြင့်တက်နေသဖြင့် ၎င်းတို့၏သီးနှံများ စိုက်ပျိုးရန် ဈေးနှုန်းကြီးမြင့်မှုနှင့် ရင်ဆိုင်ရမည်ဖြစ်သည်။ ယင်းသို့ အခြေအနေများရှိသော်လည်း ABARES သည် ၂၀၂၁-၂၀၂၂ ခုနှစ်တွင် ပမာဏကြီးမားသောအစားအစာနှင့် အမျှင်ဓာတ်ထုတ် လုပ်မှုကို ဒေါ်လာ ၃၀.၆ ဘီလီယံအထိ စံချိန်တင်ရရှိရန်ခန့်မှန်းထားပါသည်။ အစားအသောက်နှင့် လယ်ယာစီးပွားရေးဘဏ်မှကျွမ်းကျင်သူများက ယင်းသည် အစားအသောက်ဈေးနှုန်းများဖောင်း ပွလာကာ လူမှုရေးမငြိမ်သက်မှုများ ဖြစ်ပေါ်လာနိုင်သည်ဟုသတိပေးထားသည်။

Source: www.abc.net.au

ရှင်စောသူ၊ စီးပွားရေးသံမှူး၊
ကင်ဘာရာ

.....

**အင်ဒိုနီးရှား၏ စားနပ်ရိက္ခာဝယ်လိုအားသည် ၂၀၅၀ ပြည့်နှစ်တွင် လေးဆတိုးလာနိုင်ရာ
ဩစတြေးလျသွင်းကုန်များအတွက် အခွင့်အလမ်းများ ပိုမိုရရှိလာနိုင်ခြင်း**

အင်ဒိုနီးရှားနိုင်ငံ၏စားနပ်ရိက္ခာလိုအပ်ချက်သည် ၂၀၅၀ ပြည့်နှစ်တွင် လေးဆတိုးလာ ရန်မျှော်မှန်းထားပြီး၊ အဆိုပါကွာဟချက်ကို ဩစတြေးလျနိုင်ငံမှတင်သွင်းမှုများက ဖြည့်ဆည်း ပေးနိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း ABC သတင်းဌာနက သတင်းရေးသားဖော်ပြ ထားပါသည်။ Australian Bureau of Agricultural and Resource Economics (ABARES) မှ တာဝန်ရှိသူတစ်ဦးက အင်ဒိုနီးရှား၏ အစားအစာဈေးကွက်အတွက် တိုးတက်မှုအလားအလာသည် လွန်စွာကြီးမား ကြောင်း၊အင်ဒိုနီးရှားနိုင်ငံမှစုံလင်ကွဲပြားပြီး၊ တန်ဖိုးမြင့်အစားအစာများဖြစ်သည့် အသား၊ နို့ထွက် ပစ္စည်း၊ သစ်သီးနှင့်ဟင်းသီးဟင်းရွက်ဝယ်လိုအားသည် အရှိန်အဟုန်ဖြင့်တိုးတက်လာရာ ၂၀၅၀ ပြည့်နှစ်တွင် လေးဆခန့်အထိတိုးမြှင့်လာရန်မျှော်မှန်းထားကြောင်း ပြောကြားထားပါသည်။

ကမ္ဘာ့ဘဏ်၏အချက်အလက်များအရ COVID-19 ကန့်သတ်ချက်များကြောင့် အင်ဒိုနီးရှားနိုင်ငံသား ၁.၁ သန်းကို ဆင်းရဲတွင်းသို့ရောက်ရှိခဲ့ကြောင်း၊ အင်ဒိုနီးရှားနိုင်ငံသား ၂၇.၅ သန်း ဖြစ်သည့် လူဦးရေ၏ ၁၀% ကိုယခုအခါဆင်းရဲနွမ်းပါးသူများအဖြစ် သတ်မှတ်ထားကြောင်းသိရှိရပါသည်။ ABARES က နိုင်ငံခြားရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုများ ပိုမိုခွင့်ပြုခြင်းသည် အင်ဒိုနီးရှားစားသောက်ကုန်ဈေးနှုန်းများကို ကျဆင်းစေနိုင်ပြီး၊ အရည်အသွေးမြင့်တင်ပေးနိုင်ကြောင်းအကြံပြုထားပြီး၊ အင်ဒိုနီးရှားနိုင်ငံ၏ ကျန်းမာရေးအကြပ်အတည်းပြေလျော့သွားပြီး နိုင်ငံ၏တိုးတက်မှုနှင့်အတူ မြို့ပြလူလတ်တန်းစားများ ပိုမိုများပြားလာကာ နိုင်ငံတွင်းသို့အစားအသောက်များပိုမိုတင်သွင်းခွင့်ပြုရန် မူဝါဒချမှတ်သူများကို ဖိအားပေးခြင်းများဖြစ်ပေါ်လာနိုင်ကြောင်း၊ ၂၀၅၀ ပြည့်နှစ်တွင် အင်ဒိုနီးရှား၌ အစားအစာစားသုံးမှု တိုးလာမှုတန်ဖိုး၏လေးပုံသုံးပုံခန့်သည် သွင်းကုန်များမှဖြစ်ကြောင်း ခန့်မှန်းထားပါသည်။

Australia Indonesia Business Council (AIBC) ဥက္ကဋ္ဌက သြစတြေးလျ၏ သန့်ရှင်းပြီး၊ ဘေးကင်းသော အရည်အသွေးမြင့်အစားအစာများကို ပံ့ပိုးပေးသူအဖြစ် ဂုဏ်သတင်းကျော်ကြားမှုနှင့် ၎င်း၏လက်ရှိစိုက်ပျိုးမွေးမြူရေးထုတ်ကုန် ကုန်သွယ်မှုဆက်ဆံရေးက အင်ဒိုနီးရှား၏ ကြီးထွားလာနေသော အရည်အသွေးမြင့်လယ်ယာထွက်ကုန် ဝယ်လိုအားကိုဖြည့်ဆည်းရန်အတွက် ထောက်ပံ့မှုကိုတိုးမြှင့်လာစေရန် အကောင်းဆုံးပေါင်းကူးဖြစ်ပါကြောင်း၊ သို့သော်အင်ဒိုနီးရှားဈေးကွက်သို့ဝင်ရောက်ရာတွင် သြစတြေးလျမှထုတ်လုပ်သူများသည် အင်ဒိုနီးရှားနိုင်ငံ၏ ကုန်ထုတ်စွမ်းအားနှင့် ဖူလုံရေးဆိုင်ရာဦးစားပေးမှုများကို နားလည်သဘောပေါက်ပြီး မူဝါဒနှင့် စည်းမျဉ်း၊ စည်းကမ်းဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များတွင် လုံ့လစိုက်ထုတ်လုပ်ဆောင်သွားရန် အရေးကြီးပါကြောင်း၊ စိုက်ပျိုးရေးကဏ္ဍ၏ ကာဗွန်ဒိုင်အောက်ဆိုဒ်ဖယ်ထုတ်ခြင်းနှင့် ရေရှည်တည်တံ့သော ထောက်ပံ့ရေး ကွင်းဆက်များတည်ဆောက်ခြင်းအပါအဝင် အစိမ်းရောင်စီးပွားရေးအသွင်ကူးပြောင်းရေးတွင် အင်ဒိုနီးရှားနှင့်ပူးပေါင်းရန် သြစတြေးလျလုပ်ငန်းများအတွက် ပေါ်ထွက်လာသော အခွင့်အလမ်းများဖြစ်ကြောင်း ထုတ်ဖော်ပြောကြားထားပါသည်။

Source: www.abc.net.au

ရှင်စောသု၊ စီးပွားရေးသံမှူး
ကင်ဘာရာ

.....

Incitec Pivot Ltd. က Gibson Island စက်ရုံကို ပိတ်သိမ်းရန် စီစဉ်နေသောကြောင့် ဓာတ်မြေဩဇာဈေးနှုန်းများ မြင့်တက်နေခြင်း (ဩစတြေးလျ)

ဩစတြေးလျ၏ အကြီးဆုံးဓာတ်မြေဩဇာစက်ရုံများအနက် တစ်ခုဖြစ်သည့် Gibson Island စက်ရုံကို Incitec Pivot Ltd. က ကမ္ဘာ့ဓာတ်မြေဩဇာ ဈေးနှုန်းများ မြင့်တက်နေသည့် ကြားက ပိတ်သိမ်းရန်စီစဉ်လျက်ရှိကြောင်း သိရှိရပါသည်။ သဘာဝဓာတ်ငွေ့ကဲ့သို့ အဓိက ကုန်ကြမ်းပစ္စည်းများ၏ ကုန်ကျစရိတ်မြင့်တက်လာခြင်းသည် ဘရစ်ဘိန်းမြို့ရှိ Incitec Pivot Ltd. ၏ Gibson Island စက်ရုံအတွက် အကြပ်အတည်းများကို ဖြစ်ပေါ်စေပါသည်။

ကုမ္ပဏီအနေဖြင့် များစွာကြိုးပမ်းခဲ့သော်လည်း၊ စီးပွားရေးအရအလားအလာ ရှိသော ရေရှည်ဓာတ်ငွေ့ထောက်ပံ့မှုကိုရယူနိုင်ခြင်း မရှိခဲ့ကြောင်း ထုတ်ဖော်ပြောကြားထားပါသည်။ နှစ် ၅၀ ကျော်ကြာလည်ပတ်ပြီးနောက် Gibson Island ထုတ်လုပ်ရေးစက်ရုံကို ပိတ်သိမ်းရန် ဆုံးဖြတ်ချက်သည် ဝန်ထမ်း ၁၇၀ အထိသက်ရောက်မှုရှိမည်ဟု မျှော်လင့်ရသည်။ ကုမ္ပဏီသည် ၂၀၂၂ ခုနှစ်ကုန်တွင် သဘာဝဓာတ်ငွေ့ဖြင့် ထုတ်လုပ်မှုကို ရပ်ဆိုင်းမည်ဟု ပြောကြားခဲ့သော်လည်း အစိမ်းရောင်အမိုးနီးယားဖြင့် ထုတ်လုပ်နိုင်မည့်အလားအလာကို ရှာဖွေနေပါသည်။ အဆိုပါ စက်ရုံသည် ဆယ်စုနှစ်များစွာကြာအောင် သဘာဝဓာတ်ငွေ့မှ ဓာတ်မြေဩဇာထုတ်ကုန်များကို ပြောင်းလဲထုတ်လုပ်လျက်ရှိပြီး၊ နှစ်စဉ်အမိုးနီးယားတန်ချိန် ၃၀၀,၀၀၀၊ ယူရီးယားတန်ချိန် ၂၈၀,၀၀၀ နှင့် အမိုးနီးယား တန်ချိန် ၂၀၀,၀၀၀ ထုတ်လုပ်နိုင်စွမ်းရှိကြောင်း သိရှိရပါသည်။

တရုတ်နိုင်ငံသည် ပြီးခဲ့သည့်အောက်တိုဘာလအတွင်း နိုင်ငံတွင်းဖော့စဖိတ် ထုတ်လုပ်မှု နှင့် တင်ပို့မှုကိုကန့်သတ်လိုက်ခြင်းနှင့် မကြာသေးမီက ရုရှားနိုင်ငံကဓာတ်မြေဩဇာအမျိုးမျိုး တင်ပို့မှုအတွက် ခြောက်လခွဲတမ်းစည်းကြပ်ရန် စီစဉ်မှုတို့က ဩစတြေးလျလယ်သမားများ အတွက် ပိုမိုဆိုးရွားသည့်အခြေအနေသို့ ရောက်ရှိစေပါသည်။ ဩစတြေးလျ ဂျုံစိုက်တောင်သူ များသည် ဂျူ ၂.၈ တန်ထုတ်လုပ်ရန်အတွက် ဒီယမ်မိုနီယမ် ဖော့စဖိတ် (Diammonium Phosphate -DAP) တစ်တန်ကို ဝယ်ယူရန်လိုအပ်ပါသည်။ လာမည့်နှစ်တွင် လယ်သမားတစ်ဦး အတွက် အကြီးမားဆုံးအန္တရာယ်မှာ စိုက်ပျိုးရေးသွင်းအားစုကို ဈေးကြီးပေးဝယ်၍ စိုက်ပျိုးရရှိ သည့် ကောက်ပဲသီးနှံအတွက် မြင့်မားသောဈေးနှုန်းပြန်လည်ရရှိမှု မသေချာခြင်းဖြစ်ပါသည်။

ဓာတ်မြေဩဇာထုတ်လုပ်မှုလုပ်ငန်းတွင် ရင်ဆိုင်နေရသော အကြီးမားဆုံးပြဿနာတစ်ခု မှာ အမိုးနီးယားထုတ်လုပ်မှုအတွက် အဓိကသွင်းအားစုဖြစ်သည့် သဘာဝဓာတ်ငွေ့ ကုန်ကျစရိတ် ဖြစ်သည်။ လောင်စာဆီဝယ်လိုအား တဟုန်ထိုးမြင့်တက်လာမှုကြောင့် မကြာသေးမီသီတင်းပတ် များအတွင်း သဘာဝဓာတ်ငွေ့ဈေးနှုန်းများ မြင့်မားလာခဲ့ကြောင်း သိရှိရပါသည်။

Source: www.abc.net.au
ရှင်စောသူ၊ စီးပွားရေးသံမှူး၊
ကင်ဘာရာ

United Russia ပါတီတည်ထောင်သည့် နှစ် (၂၀) ပြည့်အထိမ်းအမှတ်အတွက် တရုတ်သမ္မတက ချီးကျူးဂုဏ်ပြုသည့်သဝဏ်လွှာပေးပို့ခဲ့

တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံ၏သမ္မတ မစ္စတာရှီကျင်းပင်သည် ဒီဇင်ဘာလ (၁)ရက်နေ့တွင် United Russia ပါတီတည်ထောင်သည့် နှစ်(၂၀)ပြည့်အထိမ်းအမှတ်အတွက် ချီးကျူးဂုဏ်ပြုသည့်သဝဏ်လွှာကို ပေးပို့ခဲ့ပါသည်။

အဆိုပါသဝဏ်လွှာတွင် United Russia ပါတီအား ရုရှားနိုင်ငံ၏ အရေးပါသည့်နိုင်ငံရေးအင်အားတစ်ရပ်အဖြစ်ဖော်ပြထားပြီး၊ ရုရှားသမ္မတ မစ္စတာပလာဒီမာပူတင်၏ မဟာဗျူဟာမြောက်မူဝါဒများတွင် ရုရှားပြည်သူလူထုကိုတက်ကြွစွာ စုစည်းပေး၍ လမ်းညွှန်ပြသပေးနိုင်စွမ်းရှိသည့်ပါတီဖြစ်ကြောင်း ချီးကျူး၍ရေးသားထားပါသည်။

United Russia ပါတီသည် နိုင်ငံရေးတည်ငြိမ်စေရန် ဆောင်ရွက်ပေးနိုင်ခြင်း၊ စီးပွားရေးကိုဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်စေခြင်း၊ ပြည်သူများ၏ သာယာဝပြောမှုကို တိုးတက်စေခြင်း၊ နိုင်ငံ၏အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာပုံရိပ်ကို မြှင့်တင်ပေးနိုင်ခြင်းတို့ကြောင့် နိုင်ငံတစ်ဝှမ်းမှပြည်သူများ၏ ထောက်ခံမှုကို ရရှိထားသည်ဟု တရုတ်သမ္မတက မှတ်ချက်ပြုပြောကြားထားပါသည်။

ယခုနှစ်မှာ တရုတ်ကွန်မြူနစ်ပါတီနှင့် United Russia ပါတီတို့အကြား ဆက်ဆံရေးထူထောင်ခဲ့သော နှစ်(၂၀)ပြည့်အထိမ်းအမှတ်နှစ်လည်းဖြစ်ပါသည်။ ပါတီနှစ်ခုတို့သည် ၎င်းတို့၏ ဆက်ဆံရေးကို နှစ်(၂၀)အတွင်း ပိုမိုဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာအောင် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါသည်။

နိုင်ငံနှစ်နိုင်ငံမှ ခေါင်းဆောင်များအကြား ဘုံသဘောတူညီချက် အကောင်အထည်ဖော်ခြင်း၊ နှစ်နိုင်ငံအကြား နိုင်ငံရေးဆိုင်ရာနှင့် မဟာဗျူဟာမြောက် အပြန်အလှန်ယုံကြည်မှုပေါင်းစည်းခြင်း၊ ဘက်စုံထောင့်စုံမှ အပြန်အလှန်အကျိုးဖြစ်ထွန်းစေသည့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုမြှင့်တင်ခြင်းနှင့် နှစ်နိုင်ငံ၏မဟာဗျူဟာမြောက်ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်မှုကို ပိုမိုနက်ရှိုင်းလာစေခြင်းတို့အားဖြင့် တရုတ်ကွန်မြူနစ်ပါတီနှင့် United Russia ပါတီတို့က ထင်ရှားသည့်အခန်းကဏ္ဍမှ ပါဝင်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြပါသည်။

ယခုပေးပို့သည့် သဝဏ်လွှာတွင် United Russia ပါတီနှင့် တရုတ်ကွန်မြူနစ်ပါတီတို့၏ ချစ်ကြည်ရင်းနှီးမှုကို ဂုဏ်ပြုလိုက်ပြီး၊ ပါတီနှစ်ရပ်အကြား အသိဉာဏ်ပညာများဖြင့် ဖလှယ်ခြင်း၊ ဆက်လက်ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ခြင်းတို့ဖြင့် တရုတ်နှင့် ရုရှားတို့၏ဆက်ဆံရေးကို ပိုမိုအဆင့်မြင့်မားလာစေရန် ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကာ၊ ပြည်သူများအတွက် အေးအတူပူအမျှအသိုက်အဝန်းတစ်ရပ်ကို ပူးတွဲတည်ဆောက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ဖော်ပြပါရှိပါသည်။

ရင်းမြစ်၊ CHINA DAILY
ဒေါက်တာရွှေစင်ကို၊ စီးပွားရေးသံမှူး၊
နန်နင်း

ကွမ်ရှီး FTZ မှ နိုင်ငံခြားကုန်သွယ်မှု ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာ

ယခုနှစ်ပထမ (၉)လအတွင်း တရုတ် (ကွမ်ရှီး) လွတ်လပ်သောကုန်သွယ်ရေးဇုန်မှနိုင်ငံခြားကုန်သွယ်မှုတန်ဖိုး ယွမ်ငွေ (၄၄၄.၅၉) ဘီလီယံ (အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၆၉.၆၃ ဘီလီယံ ခန့်) ဆောင်ရွက်နိုင်ခဲ့ပြီး၊ ယခင်နှစ်ကထက် (၂၉.၃) ရာခိုင်နှုန်းနှင့် ၂၀၁၉ ခုနှစ် ကထက် (၂၈.၁) ရာခိုင်နှုန်းတိုးတက်လာခဲ့ပါသည်။ ၎င်းပမာဏသည် တရုတ်တစ်နိုင်ငံလုံး အဆင့်တိုးတက်ခဲ့သည့် (၆.၆) ရာခိုင်နှုန်းနှင့် အနောက်နိုင်ငံများတိုးတက်ခဲ့သည့် (၆.၄) ရာခိုင်နှုန်းတို့ထက် ပိုမိုမြင့်မားခဲ့ပါသည်။ ယခုအခါ ကွမ်ရှီး FTZ၏ နှစ်စဉ်ပျမ်းမျှတိုးတက်မှုနှုန်းမှာ (၁၃.၂) ရာခိုင်နှုန်းဖြစ်ပါသည်။

ယခုနှစ်ပထမ (၁၀)လအတွင်း ပေပုပင်လယ်ကွေ့ဆိပ်ကမ်းရှိ ဖန်ချန်းကန်ဆိပ်ကမ်းနယ်မြေမှ ပေ(၂၀)အရှည်နှင့်ညီမျှသည့် ကုန်သေတ္တာအလုံးပေါင်း (၆၁၀,၀၀၀) ကျော်ဖြင့် မက်ထရစ်တန်ချိန် သန်း (၁၀၀)ကျော်ပမာဏရှိသည့် ကုန်စည်များကို ဖြတ်သန်းဆောင်ရွက်ပေးနိုင်ခဲ့ပါသည်။

ကွမ်ရှီး FTZ တွင် ယခုကဲ့သို့ နိုင်ငံခြားကုန်သွယ်မှုဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာခြင်းမှာ အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ကုန်းလမ်း - ပင်လယ်ရေကြောင်းလမ်း ကုန်သွယ်ရေးစင်္ကြံအသစ်၏ အဓိကတွန်းအားကြောင့်ဖြစ်ပါသည်။ ယခုနှစ် ပထမ(၉)လအတွင်း ကွမ်ရှီး FTZ ၏ အကောက်ခွန်ကြီးကြပ်မှုအောက်တွင် ပို့ကုန်သွင်းကုန်ပမာဏ ယွမ်ငွေ (၁၀၆.၉၅) ဘီလီယံဖိုး သယ်ယူပို့ဆောင်ပေးခဲ့ရကာ၊ ယခင်နှစ်ကထက် (၅၉.၅) ရာခိုင်နှုန်း တိုးတက်ခဲ့ပါသည်။ ၎င်းဆောင်ရွက်ပေးမှုမှာ ကွမ်ရှီး FTZ ၏ စုစုပေါင်းနိုင်ငံခြားကုန်သွယ်ရေးတွင် (၁၁.၃) ရာခိုင်နှုန်းခန့် ပါဝင်ခဲ့ပါသည်။

ဤကာလအတွင်း ကွမ်ရှီး FTZ မော်တော်ယာဉ်တင်ပို့မှုမှာ ယခင်နှစ်ကထက် (၂၀၀.၂) ရာခိုင်နှုန်းတိုးတက်လာပြီး၊ ယွမ်ငွေ (၁.၇၄) ဘီလီယံတန်ဖိုးရှိ ဒေါင်ဖန်းလျှိုကျိုး မော်တော်ယာဉ်အစင်းရေ (၁၁,၂၂၂)စင်းကို တင်ပို့နိုင်ခဲ့ပါသည်။ ၎င်းတင်ပို့မှုမှာ ယခင်နှစ်ကထက် (၂၉၀.၈၇) ရာခိုင်နှုန်းတိုးတက်လာခြင်းဖြစ်ပါသည်။

အလားတူကာလတွင် နည်းပညာအဆင့်မြင့်ကုန်ပစ္စည်းများကို ယွမ်ငွေ (၆၄.၈၆) ဘီလီယံဖိုးတင်ပို့ခဲ့ကာ၊ ယွမ်ငွေ (၆၄.၆၅) ဘီလီယံဖိုး ပြန်လည်တင်သွင်းခဲ့ပြီး၊ ယခင်နှစ်ကထက် ပို့ကုန်ပိုင်းတွင် (၄၀.၈) ရာခိုင်နှုန်း၊ သွင်းကုန်ပိုင်းတွင် (၅၆.၇) ရာခိုင်နှုန်း အသီးသီး တိုးတက်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ပါသည်။ ထို့ပြင် ယွမ်ငွေ (၁၇.၁၄) ဘီလီယံတန်ဖိုးရှိ ပဲပုပ်များကို ယခင်နှစ်ကထက် (၂၄.၄) ရာခိုင်နှုန်းပိုမိုလျက် တင်သွင်းခဲ့ပါသည်။ ယွမ်ငွေ (၆၂.၃၁) ဘီလီယံတန်ဖိုးရှိ သံသတ္တုရိုင်းများကိုလည်း ယခင်နှစ်ကထက် (၇၁.၄) ရာခိုင်နှုန်း ပိုမိုလျက်တင်သွင်းခဲ့ကြောင်း သတင်းရရှိပါသည်။

ရင်းမြစ်၊ CHINA DAILY
ဒေါက်တာရွှေစင်ကို၊ စီးပွားရေးသံမှူး၊
နန်နင်း

**တရုတ် - အာဖရိက ချစ်ကြည်ရင်းနှီးမှုနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုတို့အပေါ်
ဘုံသဘောတူညီချက်များရရှိ**

တရုတ်-အာဖရိက ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးဖိုရမ် (FOCAC)၏ (၈)ကြိမ်မြောက် ဝန်ကြီးများအဆင့်ဆွေးနွေးပွဲ၌ တရုတ်-အာဖရိက ဆက်ဆံရေးနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးအပေါ် အရေးပါသည့် ဘုံသဘောတူညီချက်များကိုရရှိခဲ့ကြောင်း တရုတ်နိုင်ငံ၏နိုင်ငံတော်အတိုင်ပင်ခံနှင့် နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီး မစ္စတာဝမ်ယိက နိုဝင်ဘာလ (၃၀)ရက်နေ့တွင် သတင်းစာရှင်းလင်းပွဲ၌ ထုတ်ဖော်ပြောကြားခဲ့ပါသည်။

၎င်းဆွေးနွေးပွဲ ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားသို့ တရုတ်သမ္မတကလည်း ဗွီဒီယိုချိတ်ဆက်မှုဖြင့် တက်ရောက်ခဲ့ပြီး မိန့်ခွန်းပြောကြားခဲ့ကြောင်း၊ တရုတ်နှင့် အာဖရိကတို့သည် အောက်ဖော်ပြပါကဏ္ဍ (၅) ရပ်တို့အပေါ်တွင် ဘုံသဘောတူညီချက်များ ရရှိခဲ့ကြောင်းသိရပါသည်။

ရင်းမြစ်၊ Xinhua
ဒေါက်တာရွှေစင်ကို၊ စီးပွားရေးသံမှူး၊
နန်နင်း

Software ကဏ္ဍအတွက် ဖွံ့ဖြိုးရေးအစီအမံကို တရုတ်နိုင်ငံကထုတ်ပြန်ကြေညာ

(၁၄)ကြိမ်မြောက် ငါးနှစ်စီမံကိန်း (၂၀၂၁-၂၀၂၅) ကာလအတွင်း software နှင့် သတင်းအချက်အလက် နည်းပညာဝန်ဆောင်မှုကဏ္ဍအတွက် ဖွံ့ဖြိုးမှုအစီအမံတစ်ရပ်ကို တရုတ်နိုင်ငံက နိုဝင်ဘာလ (၃၀)ရက်နေ့တွင် ထုတ်ပြန်ကြေညာခဲ့ပါသည်။

၂၀၂၅ ခုနှစ်တွင် ဤကဏ္ဍကို အသုံးပြုမှုပေါင်း (၁)သန်းကျော် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာစေရန် နှင့် ဘဏ္ဍာရေးနှင့် ဆောက်လုပ်ရေးကဲ့သို့ အဓိကလုပ်ငန်းကဏ္ဍများအတွက် software များတွင် ယှဉ်ပြိုင်နိုင်စွမ်း အားကောင်းခိုင်မာလာစေရန် တရုတ်နိုင်ငံက မျှော်မှန်းထားပါသည်။

အဆိုပါအစီအမံတွင် အသေးစိတ်စီမံဆောင်ရွက်မှုများကိုလည်း ဖော်ပြထားပြီး၊ ၂၀၂၅ ခုနှစ်တွင် ကုမ္ပဏီပေါင်း (၁၀၀)ကျော်တို့က ယွမ်ငွေ (၁၀)ဘီလီယံ(အမေရိကန် ဒေါ်လာ ၁.၅၇ ဘီလီယံ)တန်ဖိုးရှိ ဝင်ငွေများရရှိနိုင်ရေးအတွက် ရည်မှန်းချက်ချမှတ်ထားကြောင်း သိရပါသည်။

တရုတ်နိုင်ငံသည် နိုင်ငံတကာတွင် ဩဇာလွှမ်းမိုးမှုကြီးမားသည့် open source အဝန်းအဝိုင်းများကိုလည်း တည်ဆောက်သွားမည်ဖြစ်ကာ software အတွက် pricing mechanism တိုးတက်ကောင်းမွန်စေရေး ဆောင်ရွက်သွားမည်ဟု သိရပါသည်။

ရင်းမြစ်၊ Xinhua
ဒေါက်တာရွှေစင်ကို၊ စီးပွားရေးသံမှူး၊
နန်နင်း

Big data လုပ်ငန်းအတွက် ဖွံ့ဖြိုးရေးအစီအမံကို တရုတ်နိုင်ငံက ထုတ်ပြန်ကြေညာ

(၁၄)ကြိမ်မြောက် ငါးနှစ်စီမံကိန်း (၂၀၂၁-၂၀၂၅) ကာလအတွင်း big data ကဏ္ဍအတွက် ဖွံ့ဖြိုးမှုအစီအမံတစ်ရပ်ကို တရုတ်နိုင်ငံက နိုဝင်ဘာလ (၃၀)ရက်နေ့တွင် ထုတ်ပြန်ကြေညာခဲ့ပါသည်။

၂၀၂၅ ခုနှစ်တွင် big data လုပ်ငန်း၏ ပမာဏကို ယွမ်ငွေ (၃) ထရီလီယံကျော် (အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၄၇၀ ဘီလီယံခန့်) ရှိလာစေရန်နှင့် စုစုပေါင်းနှစ်စဉ်တိုးတက်မှုနှုန်း (၂၅) ရာခိုင်နှုန်းကျော် ရှိလာစေရန်တရုတ်နိုင်ငံက မျှော်မှန်းထားပါသည်။

ထိုအချိန်တွင် big data လုပ်ငန်း၏ အဓိကထုတ်လုပ်မှုအချက်ဖြစ်သည့် အချက်အလက်အတွက် ဈေးကွက်ဦးစားပေး pricing mechanism ကို တည်ထောင်ထားပြီဖြစ်ကာ၊ big data အပေါ် လူထု၏သတိပြုမှုကို မြှင့်တင်နိုင်ခြင်း၊ အဆင့်မြင့် big data ဖြင့် ဆောင်ရွက်သည့်ကုန်စည်နှင့် ဝန်ဆောင်မှုများကို ဆွဲဆောင်မှုပြုခြင်းတို့ကိုပြုလုပ်နိုင်မည်ဟု တရုတ်နိုင်ငံကမျှော်မှန်းထားပါသည်။

တရုတ်နိုင်ငံ၏ big data ကဏ္ဍမှာ လွန်ခဲ့သည့် (၅)နှစ်အတွင်း လျင်မြန်စွာဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာခဲ့ပြီး၊ ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်တွင် ယွမ်ငွေ (၁) ထရီလီယံတန်ဖိုးကျော်ရှိခဲ့ကြောင်း သိရပါသည်။

ရင်းမြစ်၊ Xinhua
ဒေါက်တာရွှေစင်ကို၊ စီးပွားရေးသံမှူး၊
နန်နင်း

တရုတ်အလှကုန်ဈေးကွက်တွင် နမူနာပေးသည့်အလှကုန်များကို ဈေးနှုန်းသက်သာစွာဖြင့် ရောင်းချရာ ပိုမိုလူကြိုက်များလျက်ရှိ

ရောင်းချရန်အတွက်မဟုတ်ဘဲ အစမ်းသုံးကြည့်ရန်ဖြန့်ဖြူးလေ့ရှိသည့် အလှကုန်နမူနာများမှာယခုအခါတရုတ်ဈေးကွက်တွင် အများအပြားရောင်းချနေရပြီ။ အလှကုန်အမှတ်တံဆိပ်ကြေညာနိုင်၍ ဈေးကွက်ကိုလွှမ်းမိုးလာနိုင်ခြင်းနှင့် အသုံးပြုသည့်ဖောက်သည်များ တိုးပွားလာခြင်းစသည့် အကျိုးကျေးဇူးများကို ရရှိလာသည်ဟုသိရပါသည်။

အများအားဖြင့် အလှကုန်အမျိုးအစားကောင်းကို အသုံးပြုလိုသော်လည်း ငွေကြေးအများအပြားမသုံးစွဲလိုသည့် ဖောက်သည်များကြားတွင် အရွယ်အစားသေးငယ်၍ ဈေးနှုန်းသက်သာသည့် အလှကုန်များမှာပိုမိုရေပန်းစားလာခြင်းဖြစ်ပါသည်။ အထူးသဖြင့် အရေပြားထိန်းသိမ်းသည့်အလှကုန်များကို နေ့စဉ်အသုံးပြုရန် အရွယ်အစားကြီးကြီးမားမား ဝယ်ယူကြသော်လည်း၊

အမျိုးအစားများပြားပြီး တစ်ကြိမ်သုံးလျှင် အနည်းငယ်သာအသုံးပြုသည့် အလှကုန်များအတွက် မူငွေကြေးများစွာ အသုံးပြုလိုခြင်းမရှိကြသည်ကို သိရပါသည်။

အလှကုန်များကို ရောင်းချသည့်ဆိုင်များတွင်လည်း နာမည်ကြီးအလှကုန် အမှတ်တံဆိပ် အမျိုးမျိုးတို့၏ နမူနာများကို ယွမ် (၃၀)မှ ယွမ် (၃၀၀)ကြား ရောင်းချနေကြပြီး၊ မိန်းမပျိုများ ကြားတွင် လူကြိုက်များနေကြကြောင်းနှင့် ယမန်နှစ်မှစ၍ ထိုကဲ့သို့ နမူနာအရွယ်အစားရှိအလှ ကုန်များကို အလှကုန်ဆိုင်များတွင် ပိုမိုရောင်းချလာကြောင်း သိရပါသည်။

တစ်ပတ်ရစ်ပစ္စည်းများကို ရောင်းချသည့် e-commerce site ဖြစ်သည့် Xianyu မှ စာရင်း အရ ယမန်နှစ်အတွင်း နမူနာအလှကုန်များကိုရောင်းချရမှုမှာ (၂၀၁) ရာခိုင်နှုန်းတိုးတက်ခဲ့ ကြောင်း၊ အလှကုန်သတင်းအချက်အလက် ကွန်ရက်ဖြစ်သည့် Chyx မှ ခန့်မှန်းချက်အရလာ မည့်နှစ်တွင် တရုတ်နိုင်ငံ၏ အလှကုန်လုပ်ငန်းမှာ ယွမ်ငွေ ဘီလီယံ (၅၀၀)ခန့်ရှိနိုင်ပြီး၊ ၂၀၂၃ ခု နှစ်တွင် ယွမ်ငွေ (၅၄၉) ဘီလီယံခန့် ရရှိနိုင်ကြောင်း သိရပါသည်။

နာမည်ကျော် အလှကုန်အမှတ်တံဆိပ်များကလည်း ဖောက်သည်များက နမူနာများကိုပိုမို ဝယ်လိုအားမြင့်လာကြောင်း ကောင်းစွာသိရှိလာကြပါသည်။ Procter & Gamble အမှတ်တံဆိပ် ဆိုလျှင် နမူနာပစ္စည်းများပေါ်တွင် နှစ်စဉ်ယွမ်ငွေ သန်း (၅၀၀)ခန့် သုံးစွဲလေ့ရှိပါသည်။ တရုတ် နိုင်ငံ၏ နာမည်ကျော် skincare အမှတ်တံဆိပ်ဖြစ်သည့် Winona သည်လည်း ဖောက်သည်များ အတွက် နမူနာပစ္စည်းအခုရေ (၃)သိန်းခန့် ပေးပို့ကာ၊ ဖောက်သည်အသစ် (၂၉၀,၀၀၀)ကိုဆွဲ ဆောင်သည်ဟု သိရပါသည်။

ယခုနှစ်အစပိုင်းတွင် Tmall က ဟန်ကျိုးတွင် (၁)ယွမ်စတိုးဆိုင်ကို စတင်ဖွင့်လှစ်ပြီး၊ အလှကုန်အမှတ်တံဆိပ် (၈၀)ကျော်ဝန်းကျင်တို့ အလှကုန်နမူနာပေါင်း (၃) သောင်းကျော်ကို ရောင်းချရာ ဖောက်သည်ထောင်ပေါင်းများစွာကို ဆွဲဆောင်နိုင်ခဲ့ပါသည်။ ထို့ပြင် အွန်လိုင်းပေါ် တွင်လည်း "Tmall U First" နေရာမှ အလှကုန်နမူနာများကို ဈေးသက် သာစွာဖြင့် ရောင်းချခဲ့ရာ၊ လာရောက်ကြည့်ရှုသူများက မကြာခဏပြန်လည်ဝင်ရောက် ကြည့်ရှုကြသည့်အတွက် ရလဒ် ကောင်းမွန်ကြောင်း သိရပါသည်။

တရုတ်ဈေးကွက်သို့ ဝင်ရောက်လိုကြသည့် မြန်မာနိုင်ငံမှ အလှကုန်လုပ်ငန်းရှင်များအနေ နှင့်လည်း တရုတ်နိုင်ငံ၌ ကျင်းပသည့်ကုန်စည်ပြပွဲများတွင်ပါဝင်ပြသရန် ပြင်ဆင်ကြသည့်အခါ တရုတ်နိုင်ငံ၏ ဈေးကွက်အနေအထားကို ကြိုတင်သိရှိ၍ ပြင်ဆင်နိုင်ကြစေရန်ရည်ရွယ်၍ ဤသ တင်းကို ရေးသားဖော်ပြအပ်ပါသည်။

ရင်းမြစ်၊ China Daily
ဒေါက်တာရွှေစင်ကို၊ စီးပွားရေးသံမှူး၊
နန်နင်း

**နိုဝင်ဘာလအတွင်း တရုတ်နိုင်ငံဈေးကွက်၌ အဖိုးတန်သတ္တုဈေးနှုန်း
အနည်းငယ်ကျဆင်းခဲ့**

နိုဝင်ဘာလ (၃၀)ရက်နေ့အစောပိုင်း အရောင်းအဝယ်တွင် ငွေသတ္တု၏ပျမ်းမျှဈေးနှုန်းမှာ တစ်ကီလိုဂရမ်လျှင် (၄,၇၁၇.၃၃)ယွမ် ဖြစ်ပါသည်။ ၎င်းဈေးနှုန်းမှာ နိုဝင်ဘာလ (၁) ရက်နေ့တွင် လက်ငင်းအရောင်းအဝယ်ဈေးကွက်၌ ဖြစ်ပေါ်ခဲ့သည့်ပျမ်းမျှဈေးနှုန်း တစ်ကီလိုဂရမ်လျှင် ယွမ်ငွေ (၄,၈၄၆)နှင့် နှိုင်းယှဉ်ပါက (၂.၆၃) ရာခိုင်နှုန်း ကျဆင်းခဲ့ခြင်းဖြစ်ပြီး၊ ယခုနှစ်ဇန်နဝါရီလ (၁)ရက် နေ့တွင်ဖြစ်ပေါ်ခဲ့သည့် တစ်ကီလိုဂရမ်လျှင် ယွမ်ငွေ (၅,၅၅၀)နှင့် နှိုင်းယှဉ်ပါက (၁၄.၉၉) ရာခိုင် နှုန်း ကျဆင်းခဲ့ခြင်းဖြစ်ပါသည်။

နိုဝင်ဘာလ (၃၀)ရက်နေ့တွင် ဖြစ်ပေါ်ခဲ့သည့် ရွှေသတ္တုလက်ငင်းဈေးနှုန်းမှာ တစ်ဂရမ် လျှင် ယွမ်ငွေ (၃၇၀.၁၉) ဖြစ်ပါသည်။ ၎င်းဈေးနှုန်းသည် နိုဝင်ဘာလ (၁) ရက်နေ့တွင် လက်ငင်း အရောင်းအဝယ်ဈေးကွက်၌ ဖြစ်ပေါ်ခဲ့သည့် ပျမ်းမျှဈေးနှုန်း တစ်ဂရမ်လျှင် ယွမ်ငွေ(၃၆၉.၆၀)နှင့် နှိုင်းယှဉ်ပါက (၀.၄၂) ရာခိုင်နှုန်းကျဆင်းခဲ့ပြီး၊ ယခုနှစ် ဇန်နဝါရီလ (၁) ရက်နေ့တွင် ဖြစ်ပေါ်ခဲ့ သည့်ဈေးနှုန်း တစ်ဂရမ်လျှင် (၃၉၂.၇၀)ယွမ်နှင့် နှိုင်းယှဉ်ပါက (၆.၂၈) ရာခိုင်နှုန်း ကျဆင်းခဲ့ခြင်း ဖြစ်ပါသည်။

ပြီးခဲ့သည့် ရက်သတ္တပတ်အတွင်း Federal Reserve မှ ကြေညာချက်အရ “အစောပိုင်း အတိုးနှုန်း မြင့်တက်လာနိုင်မှု” မျှော်လင့်ချက်နှင့် ကြွေးမြီဝယ်ယူမှုလျှော့ချရေးကို အရှိန်မြှင့်တင် ဆောင်ရွက်မည့် မျှော်လင့်ချက်များမှာလည်း အဖိုးတန်သတ္တုဈေးနှုန်းများ အနည်းငယ်ကျဆင်း လာခြင်း၏ အကြောင်းရင်းတစ်ရပ်ဖြစ်ပါသည်။ အတိုးနှုန်းအမြင့်ဖြင့် ငွေတိုက်စာချုပ်များထုတ် ရောင်းလာလျှင် အတိုးနှုန်းမရသည့် ရွှေကဲ့သို့အဖိုးတန်သတ္တုများကို ဝယ်လိုအားလျော့နည်းလာ နိုင်ပါသည်။

ထို့ပြင် ပြီးခဲ့သည့်သောကြာနေ့တွင် တောင်အာဖရိက၌ ကပ်ရောဂါပိုးမျိုးကွဲ အသစ်တွေ့ရှိ ကြောင်း သတင်းထုတ်ပြန်ခဲ့ပြီးနောက် အမေရိကန်ပြည်ထောင်စုက ၎င်း၏ အရံသိုလှောင်ထား ရှိမှုများကို ထုတ်ပစ်လိုက်ရာ၊ နိုင်ငံအများအပြားမှ ရေနံစိမ်းအရံသိုလှောင်မှုများကို ဈေးကွက် အတွင်း ထုတ်ရောင်းရန်တွန်းအားပေးသကဲ့သို့ ဖြစ်သွားပါသည်။ အဆိုပါလုပ်ဆောင်ချက်သည် ရေနံစိမ်းဈေးကွက်ရောင်းလိုအားကို သက်ရောက်သဖြင့် ရေနံစိမ်းဈေးနှုန်းများ အတိုင်းအတာ တစ်ခုအထိကျဆင်းစေခဲ့ပြီး အဖိုးတန်သတ္တုများ၏ ဈေးနှုန်းများကိုလည်း အနည်းငယ်ကျဆင်း စေခဲ့ပါသည်။

ခြုံငုံသုံးသပ်ရလျှင် ရေတိုကာလတွင် အဖိုးတန်သတ္တုများ၏ ဈေးနှုန်းများမှာအတက် ဘက်သို့ရောက်နိုင်ခြေနည်းပါးကာ၊ အတက်အကျဖြစ်နေဦးမည်ဟု သုံးသပ်ရရှိပါသည်။

ရင်းမြစ်၊ SunSirs

ဒေါက်တာရွှေစင်ကို၊ စီးပွားရေးသံမှူး၊

နန်နင်း

.....
**နိုင်ငံဘာလအတွင်း တရုတ်နိုင်ငံအရှေ့ပိုင်းတွင် ဘီလပ်မြေဝယ်လိုအား
လျော့နည်းခဲ့သောကြောင့် ဈေးနှုန်းများကျဆင်းခဲ့**

တရုတ်နိုင်ငံ အရှေ့ပိုင်း၌ နိုင်ငံဘာလအစောပိုင်းတွင် ဘီလပ်မြေဈေးနှုန်း တစ်တန်လျှင် ယွမ်ငွေ (၆၆၆.၆၇)ရှိခဲ့ရာမှာ နိုင်ငံဘာလနှောင်းပိုင်းတွင် တစ်တန်လျှင် ယွမ်ငွေ (၆၂၅)သာရှိခဲ့ သည့်အတွက် (၆.၂၅) ရာခိုင်နှုန်း ကျဆင်းခဲ့သည်ကို တွေ့ရပါသည်။ သို့ရာတွင် ၎င်းဈေးနှုန်းမှာ ယခင်နှစ်နှင့်နှိုင်းယှဉ်ပါက (၂၃.၆၇) ရာခိုင်နှုန်း မြင့်တက်နေသည်ကို တွေ့ရမည်ဖြစ်ပါသည်။

နိုင်ငံဘာလအတွင်း စွမ်းအင်နှင့် ထုတ်လုပ်မှုကန့်သတ်ချက်များကို ကျယ်ပြန့်စွာဖြေ လျော့ပေးခဲ့ခြင်း၊ ဘီလပ်မြေလုပ်ငန်းများ၏ ကုန်ပစ္စည်းသိုလှောင်မှု ဆက်လက်များပြားခဲ့ခြင်း၊ ကျောက်မီးသွေးဈေးနှုန်းများ သိသိသာသာကျဆင်းခဲ့သဖြင့် ဘီလပ်မြေထုတ်လုပ်သည့်ကုန်ကျ စရိတ်လျော့နည်းခြင်းတို့ကြောင့် ဘီလပ်မြေဈေးကွက် အေးလာခြင်းဖြစ်ပါသည်။ ထို့ပြင် အိမ်ခြံ မြေဆောက်လုပ်ရေးစီမံကိန်းများမှာလည်း နှေးကွေးလာပြီး၊ အရောင်းအဝယ်လည်းအေးလာ သည်ကိုတွေ့ရပါသည်။ ထို့ကြောင့် ရေတိုကာလတွင် တရုတ်နိုင်ငံ၏ ဘီလပ်မြေဈေးကွက်ဆက် လက်ကျဆင်းနေဦးမည်ဟု ခန့်မှန်းရရှိပါသည်။

ရင်းမြစ်၊ SunSirs

ဒေါက်တာရွှေစင်ကို၊ စီးပွားရေးသံမှူး၊

နန်နင်း

.....

ဒီဇင်ဘာလ (၁)ရက်နေ့တွင် တရုတ်နိုင်ငံ၏ စက္ကူပျော့ဖတ်ဈေးနှုန်း သိသိသာသာ မြင့်တက်လာ

မကြာသေးမီက တရုတ်နိုင်ငံဈေးကွက်တွင် ပျော့ဖတ် ကြိုရောင်းကြိုဝယ်ဈေးနှုန်းများ များစွာမြင့်တက်လာပါသည်။ တစ်နေ့တည်းမှာပင် SP2201 အမျိုးအစားအတွက် အဖွင့်ဈေးမှာ တစ်တန်လျှင် ယွမ်ငွေ (၅,၆၃၆) ဖြစ်ကာ၊ အပိတ်ဈေးမှာ တစ်တန် လျှင် ယွမ်ငွေ (၅,၉၈၀) ဖြစ် သွားခဲ့ရာ၊ (၆) ရာခိုင်နှုန်းကျော် မြင့်တက်သွားခဲ့ပါသည်။ ပျော့ဖတ်အပျော့အမျိုးအစား၏ ပေါက် ဈေးမှာတစ်တန်လျှင် ယွမ်ငွေ (၅,၅၁၀) ဖြစ်ကာ၊ သစ်မာသား ပျော့ဖတ်အမျိုးအစား၏ပေါက်ဈေး မှာ တစ်တန်လျှင် ယွမ်ငွေ (၄,၇၀၀) ဖြစ်ပါသည်။

ပြီးခဲ့သည့် ဆယ်စုနှစ်အတွင်း ပျော့ဖတ်စာချုပ်ချုပ်ဆိုမှုများ များပြားလာပြီး၊ ဈေးကွက် အတွင်း သစ်သားပျော့ဖတ်လက်ငင်းဈေးနှုန်းမှာလည်း မြင့်မားလာပါသည်။ သို့ရာတွင် ဝယ်လို အားမှာ ကုန်ချောထုတ်လုပ်သည့်ဈေးကွက်ဘက်မှ အများစုဖြစ်ကြ၍ ဝယ်လိုအားအပြောင်းအလဲ သိပ်မရှိသေးသည့်အခြေအနေ ဖြစ်နေဆဲဖြစ်ပါသည်။

ရောင်းလိုအားဘက်တွင် ကနေဒါနိုင်ငံ၌ ဖြစ်ပွားသည့်သဘာဝဘေးကြောင့် ထင်းရှူးသား ပျော့ဖတ်ပြုလုပ်နိုင်မှု အားနည်းနေသေးခြင်း၊ အင်ဒိုနီးရှားနိုင်ငံမှ သစ်မာသားပျော့ဖတ်ရောင်း လိုအား ဆိုင်းငံ့ထားခြင်းစသည့်သတင်းများက ပျော့ဖတ်ဈေးနှုန်းများမြင့်တက်လာစေရန် တွန်း အားပေးနေပါသည်။

လက်ရှိအချိန်တွင် ပြည်ပဈေးနှုန်းနှင့် လက်ငင်းအဝယ်ဈေးနှုန်းများမှာ တစ်ခုပြီးတစ်ခုမြင့် တက်လာရာ ကုန်ချောဈေးနှုန်းများလည်းမြင့်တက်လာရာ၊ ရေတိုကာလတွင် တရုတ်နိုင်ငံရှိ သစ်သားပျော့ဖတ် လက်ငင်းအရောင်းအဝယ်ဈေးနှုန်းမှာ အားကောင်းပြီးတည်ငြိမ်မှုမရှိသည့် အနေအထားတွင် ရှိနေနိုင်ပါသည်။

ရင်းမြစ်၊ SunSirs
ဒေါက်တာရွှေစင်ကို၊ စီးပွားရေးသံမှူး၊
နန်နင်း

စီးပွားရေးမူဝါဒအတွက် ဦးစားပေးများကို တရုတ်ထိပ်တန်းခေါင်းဆောင်များ သတ်မှတ်

တရုတ်နိုင်ငံရေးရာဗျူရှိအစည်းအဝေးက လာမည့်နှစ်တရုတ်နိုင်ငံ၏ စီးပွားရေးတွင်ထိပ် တန်းဦးစားပေးအဖြစ် တည်ငြိမ်မှုရှိစေရေး၊ ကြိုတင်တွေးဆ၍ ဖန်တီးထားသည့်ဘဏ္ဍာရေးမူဝါဒ

တစ်ရပ်နှင့် နှိုင်းချင့်မျှော်ခေါ်မှုရှိသော ငွေကြေးမူဝါဒတစ်ရပ်တို့ကို အကောင်အထည်ဖော်ရေးတို့ အား ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားရန်လိုကြောင်း အလေးပေးဖော်ပြခဲ့ပါသည်။

လာမည့်နှစ် တရုတ်နိုင်ငံ၏မေခရိုစီးပွားရေးအခြေခံများ တည်ငြိမ်မှုရှိစေရန်ပိုမိုထိရောက် မှုရှိသည့် ဘဏ္ဍာရေးမူဝါဒများပြုလုပ်သွားရေးနှင့် စားသုံးသူများ၏ သုံးစွဲမှုကိုဦးတည်ချက်ထား၍ အစဉ်တိုးတက်နေစေပြီး ပြန်လည်နာလန်ထူလာမှုကို တဖြည်းဖြည်းမြှင့်တင်ဆောင်ရွက်သွားရေး ဟူသည့်ခြေလှမ်းများဖြင့် တရုတ်နိုင်ငံက ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ပါသည်။

တရုတ်နိုင်ငံသည် ဖွံ့ဖြိုးမှုစံနမူနာသစ်တစ်ရပ်ကိုပျိုးထောင်ရန်၊ ပြုပြင်ပြောင်းလဲမှုများနှင့် တံခါးဖွင့်ကြိုဆိုမှုများကို ပိုမိုနက်ရှိုင်းလာစေရန်၊ COVID-19 ကပ်ရောဂါ တိုက်ဖျက်ရေးအားထုတ် ကြိုးပမ်းမှုများကိုညီညွတ်စေရန်၊ လူမှုစီးပွားဘဝဖွံ့ဖြိုးမှုကို တည်တံ့စေရန်နှင့် အဓိကစီးပွားရေး အညွှန်းကိန်းများကို သင့်လျော်သည့်နှုန်းအတွင်း ထိန်းသိမ်းထားရန် လျင်မြန်စွာဆောင်ရွက်သွား မည်ဖြစ်ပါသည်။

မေခရိုမူဝါဒများကို နှိုင်းချင့်မျှော်ခေါ်မှုနှင့် ထိရောက်မှုရှိစေရန် ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ် ပြီး၊ ငွေကြေးမူဝါဒကိုလည်း သင့်လျော်ပြီးလုပ်သာကိုင်သာရှိစေရန် ဆောင်ရွက်သွားမည်ဟုသိရ ပါသည်။

ထိရောက်သည့်ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုများကို တိုးချဲ့ရန်စီမံဆောင်ရွက်မှုများအပါအဝင် ပြည်တွင်း ဝယ်လိုအားမြှင့်တင်ရေးဗျူဟာကို အကောင်အထည်ဖော်ရန် အရေးကြီးပုံကိုလည်း ဤအစည်း အဝေး၌ ထပ်လောင်းပြောကြားခဲ့ပါသည်။

ဈေးကွက်တွင် အဓိကဆောင်ရွက်နေသူများကိုဦးစားပေးကာ အားပေးကူညီသွားမည်ဖြစ် ပြီး၊ အသိဉာဏ်ဆိုင်ရာအခွင့်အရေးများကို ကာကွယ်ရေးကိုလည်း တရုတ်နိုင်ငံကပိုမိုအလေး ထားဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ပါသည်။ ထို့ပြင် စက်မှုကုန်ထုတ်လုပ်မှုကဏ္ဍ၏ အဓိကယှဉ်ပြိုင်နိုင် စွမ်းကို ဆက်လက်မြှင့်တင်ပေးကာ၊ ကုန်ထုတ်လုပ်မှုကွင်းဆက်များ၏ ကြံ့ကြံ့ခံနိုင်စွမ်းကိုလည်း တိုးမြှင့်ပေးသွားမည်ဖြစ်ပါသည်။

အိမ်ခြံမြေကဏ္ဍအတွက် အိမ်ဝယ်သူများဘက်မှဝယ်လိုအားကို ကျိုးကြောင်းဆီလျော်စွာ ဖြည့်ဆည်းပေးနိုင်ရန် လေလံများ၌ လူအများဝယ်ယူနိုင်မည့်အိမ်ယာစီမံကိန်းများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက် ရေးဖြင့် ရှေ့သို့ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားရန်ကိုလည်း မူဝါဒချမှတ်သူများက ကတိပြုခဲ့ပါသည်။

အဓိကနည်းပညာများတွင် ထိုးဖောက်ကျော်လွှားနိုင်မှုများအပေါ် အလေးထားရန် တရုတ် နိုင်ငံက ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကာ၊ သိပ္ပံနှင့်နည်းပညာတွင် နိုင်ငံအဆင့်မဟာဗျူ ဟာမြောက်အင်အားများကို အားကောင်းခိုင်မာစေမည်ဖြစ်ပါသည်။ ထို့ပြင် ဆန်းသစ်တီထွင်မှု

အား စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများ၏ အခြေခံအခန်းကဏ္ဍ၌ မြှင့်တင်ဆောင်ရွက်၍၊ သိပ္ပံနှင့်နည်းပညာ၊ စက်မှုလုပ်ငန်းများနှင့် ဘဏ္ဍာရေးကဏ္ဍတို့အကြား အထောက်အပံ့ပြုသည့် ဆက်ဆံရေးဖြစ်လာ စေရန်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ပါသည်။

ပြုပြင်ပြောင်းလဲမှုနှင့် တံခါးဖွင့်ကြိုဆိုမှုတို့ဖြင့် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားရာတွင် အဓိက ဒေသတွင်းမဟာဗျူဟာများနှင့် ပေါင်းစည်းထားသည့် ဒေသတွင်းဖွံ့ဖြိုးမှုအတွက် မဟာဗျူဟာ များကို ရှေ့သို့ဆက်လက်ဆောင်ရွက်နိုင်ရေးအတွက် ထိထိရောက်ရောက်တွန်းအားပေးဆောင် ရွက်သွားမည်ဖြစ်ပါသည်။ ထို့ပြင် ကုန်ထုတ်လုပ်မှုအင်အားစုများကို ဈေးကွက်အခြေခံ၍ နေရာခွဲ ဝေချထားမှုကို မြှင့်တင်ဆောင်ရွက်ရန် စမ်းသပ်သည့်ပြုပြင်ပြောင်းလဲမှုများအား ပြုလုပ်သွား မည်ဖြစ်ကာ၊ တံခါးဖွင့်ကြိုဆိုမှုကို ပိုမိုတိုးချဲ့ ပြုလုပ်သွားမည်ဟုလည်းသိရပါသည်။

ပြည်သူများ၏ အခြေခံစားဝတ်နေရေးလိုအပ်ချက်များကို သေချာဖြည့်ဆည်းပေးနိုင်ရေး၊ အလုပ်သမား ပထမမူဝါဒနှင့် တစ်အိမ်ထောင်လျှင် ကလေးသုံးဦးယူနိုင်သည့် မူဝါဒအသစ်တို့ကို အပြည့်အဝအကောင်အထည်ဖော်နိုင်ရေးတို့ကိုလည်း တရုတ်မူဝါဒချမှတ်သူများက အလေးထား ပြောကြားခဲ့ပါသည်။

တရုတ်နိုင်ငံသည် ပင်စင်ရန်ပုံငွေများအား တစ်နိုင်ငံလုံးပေါင်းစပ်စုစည်းထားသည့် စီမံခန့် ခွဲမှုစနစ်ဖြစ်ပေါ်လာရန် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကာ၊ အများပြည်သူဝန်ဆောင်မှုများ ကို ရယူနိုင်သည့် ယန္တရားတိုးတက်ဖြစ်ထွန်းစေရေးကိုလည်း ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ပါသည်။

လာမည့် ၂၀၂၂ ခုနှစ်တွင်ကျင်းပမည့် တရုတ်ကွန်မြူနစ်ပါတီ၏ အကြိမ် (၂၀)မြောက် အမျိုးသားကွန်ဂရက်မှာ ပါတီနှင့် နိုင်ငံအတွက် နိုင်ငံရေးအရအဓိကအခမ်း အနားတစ်ရပ်ဖြစ် လိမ့်မည်ဟု တရုတ်သမ္မတ ဤနိုင်ငံရေးရာဇဝါဒီအစည်းအဝေး၌ ထုတ်ဖော် ပြောကြားခဲ့ပါသည်။

ရင်းမြစ်၊ China Daily
ဒေါက်တာရွှေစင်ကို၊ စီးပွားရေးသံမှူး၊
နန်နင်း

တရုတ်-လာအို မီးရထားလမ်းအသစ်ကိုအသုံးပြု၍ လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်နေပြီဖြစ်သည့် DHL

ယခုအချိန်မှာ ကုန်စည်ပို့ဆောင်ခများ အမြင့်ဆုံးဖြစ်နေသည့်ကာလဖြစ်သော်လည်း၊ တရုတ်-လာအိုမီးရထားလမ်းအသစ်ကိုအသုံးပြု၍ ကုန်စည်များပို့ဆောင်ပါက လေကြောင်းမှပို့ ဆောင်ခနှင့်နှိုင်းယှဉ်လျှင် ထက်ဝက်မျှသက်သာပြီး၊ ကြာမြင့်ချိန်လည်း ထက်ဝက်ခန့်လျော့နည်း သွားသည့်အတွက် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ချောပို့လုပ်ငန်းဖြစ်သည့် DHL မှာ တရုတ်နိုင်ငံ၊ ကူမင်း

မြို့နှင့် လာအိုနိုင်ငံ၊ ဗီယန်ကျင်းမြို့တို့အကြား ဤရထားလမ်းအသစ်ကိုအသုံးပြု၍ အပြန်အလှန် ပို့ဆောင်ပေးနေပြီ ဖြစ်ပါသည်။

ဗီယန်ကျင်းနှင့် ကူမင်းတို့မှာ တရုတ်-အာဆီယံအတွက် နည်းလမ်းစုံဖြင့်ကုန်စည်သယ်ယူ ပို့ဆောင်မှုလမ်းကြောင်းများ၌ အချက်အချာကျသည့်နေရာများပေါ်တွင် အသီးသီးတည်ရှိပါသည်။ တရုတ်-လာအိုမီးရထားလမ်းကိုအသုံးပြုပါက လမ်းခရီးတွင်ကြာမြင့်ချိန်မှာ နာရီ (၂၀)မှ (၂၄) နာရီကြားခန့်သာရှိတော့ပြီး၊ ရထားလမ်းဖြင့် သယ်ယူပို့ဆောင်ခြင်းနှင့် ကုန်တင်ကားဖြင့်သယ်ယူ ပို့ဆောင်ခြင်း ပုံစံ(၂)မျိုးကို ပေါင်းစပ်ထားသည့် ကုန်စည်သယ်ယူမှုဖြစ်ပါသည်။

ဤမီးရထားလမ်းမှာ လေကြောင်းနှင့် ပင်လယ်ရေကြောင်းမှပို့ဆောင်မှုများ အခက်အခဲ ဖြစ်နေချိန်တွင် ပြောင်းလဲသုံးစွဲ၍ရသည့်လမ်းကြောင်းဖြစ်ပါသည်။ ဤရထားလမ်းကို အသုံးပြု၍ တရုတ်နှင့် အာဆီယံဈေးကွက်များအကြား DHL ၏ သယ်ယူ ပို့ဆောင်ပေးသည့်ဝန်ဆောင်မှုများ ကို အချိန်တိုတောင်းစွာနှင့် ကုန်ကျစရိတ်သက်သာစွာ ဆောင်ရွက်ပေးသွားမည်ဟု သိရပါသည်။ ဥပမာအားဖြင့် ဤမီးရထားမှပို့ဆောင်လျှင်

- ချန်ဒူး-ဘန်ကောက်-ကုန်းလမ်း/ရထားလမ်းဝန်ဆောင်မှုမှာ လေကြောင်းထက် (၇၈) ရာခိုင်နှုန်း ပိုမိုသက်သာပြီး၊ (၂)ရက်ခန့် ပိုမိုမြန်ဆန်လာမည် ဖြစ်ပါသည်။
- ကွာလာလမ်ပူ-ချန်ဒူး-ကုန်းလမ်း/ရထားလမ်းဝန်ဆောင်မှုမှာ လေကြောင်းထက် (၇၀) ရာခိုင်နှုန်း ပိုမိုသက်သာမည် ဖြစ်ပါသည်။
- ရှန်ဟိုင်း-စင်ကာပူ-ကုန်းလမ်း/ရထားလမ်းဝန်ဆောင်မှုမှာ လေကြောင်းထက် (၃၈) ရာခိုင်နှုန်း ပိုမိုသက်သာသော်လည်း၊ (၄)ရက်ခန့် ပိုမိုကြာမြင့်မည် ဖြစ်ပါ သည်။

တရုတ်-လာအို မီးရထားလမ်းအသစ်မှာ တရုတ်၏ရပ်ဝန်းနှင့်ပိုးလမ်းမ စီမံကိန်းအောက် ၌ပါဝင်သည့် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာစီးပွားရေးစင်္ကြံ (၆)ခုအနက် တစ်ခုဖြစ်ပါသည်။ တရုတ် (ကူမင်း)နှင့်ဆက်သွယ်ထားသည့် မီးရထားလမ်း၏ လာအိုအပိုင်းမှာ (၄၁၄) ကီလိုမီတာ ရှည် လျားကာ၊ မြောက်ပိုင်း တရုတ်နှင့်နယ်နိမိတ်ချင်းထိစပ်နေသည့် Boten မှ ဖြတ်သန်းလျက်၊ တောင်ပိုင်း ထိုင်းနိုင်ငံနှင့် နယ်နိမိတ်ချင်းထိစပ်နေသည့် ဗီယန်ကျင်းသို့ ဆက်သွယ်ထားခြင်းဖြစ် ပါသည်။ ဤသို့ဆက်သွယ်ထားခြင်းကြောင့် ဗီယန်ကျင်းမှ တရုတ်နှင့်နယ်စပ်ဒေသသို့ ခရီးသွား လာချိန်မှာ ယခင်က (၁၅)နာရီခန့် ကြာမြင့်ခဲ့ရာမှ၊ ယခု (၄)နာရီခန့်သာ ကြာမြင့်ပါတော့သည်။ Boten မှ ကူမင်းသို့ ဆက်သွယ်ထားသည့်လမ်းပိုင်းမှာ (၅၉၅) ကီလိုမီတာ ရှည်လျားပြီး၊

ကုန်းတွင်းပိတ် လာအိုနိုင်ငံအား တစ်ကမ္ဘာလုံးနှင့် ဒေသတွင်းရှိ ကုန်ထုတ်လုပ်မှုကွင်းဆက်များ ဖြင့် ချိတ်ဆက်နိုင်ရေး အထောက်အကူပြုထားပါသည်။

ရင်းမြစ်၊ <https://www.dhl.com>
ဒေါက်တာရွှေစင်ကို၊ စီးပွားရေးသံမှူး၊
နန်နင်း

.....
လာမည့်ငါးနှစ်အတွင်း ကွမ်ရှီး၏ နယ်စပ်ဂိတ်များအားလုံးကို အဝေးပြေးလမ်းများဖြင့် ချိတ်ဆက်သွားရန်ရှိ

ယခုအခါ ကွမ်ရှီး၏နယ်စပ်ဂိတ် (၉)ခုအနက် (၄)ခုတို့မှာ အဝေးပြေးလမ်းများဖြင့်ချိတ် ဆက်ထားပြီးဖြစ်ကာ၊ ကျန် (၅)ခုထံသို့လည်း အဝေးပြေးလမ်းများမှ ဝင်ရောက်နိုင်ရေးအတွက် တည်ဆောက်ရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်နေပြီဖြစ်ပါသည်။

Dongzhong၊ Yueyu နှင့် Pingmeng ဂိတ်များသို့ ဆက်သွယ်ထားသည့် အဝေးပြေးလမ်း များမှာ ၂၀၂၄ ခုနှစ်တွင်လည်းကောင်း၊ Aidian သို့ ဆက်သွယ်ထားသည့် အဝေးပြေးလမ်းမှာ ၂၀၂၃ ခုနှစ်တွင်လည်းကောင်း စတင်၍အသုံးပြုနိုင်တော့မည် ဖြစ်ပါသည်။

ဗီယက်နမ်နှင့် ကီလိုမီတာ(၅၀၀)ကျော်နယ်နိမိတ်ချင်းထိစပ်နေသည့်ချူးကျီ(Chongzuo) တွင် နယ်စပ်ဂိတ်ပေါက် (၅)ပေါက်ရှိသည့်အနက် (၂)ပေါက်သာ အဝေးပြေးလမ်းနှင့်ဆက်သွယ် ထားကြောင်း၊ လာမည့်(၅)နှစ်အတွင်း ဂိတ်ပေါက်အားလုံးကို အဝေးပြေးလမ်းများနှင့် ချိတ်ဆက် သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ချူးကျီမှာ အာဆီယံနှင့် တရုတ်ကိုဆက်သွယ်ပေးထားသည့် အဆင်အပြေ ဆုံးဝင်/ ထွက်ပေါက်ဖြစ်ကြောင်း၊ ယခုကဲ့သို့ သယ်ယူပို့ဆောင်ရေးအထောက်အကူများကို အကောင်းဆုံးဖြစ်စေရန်ဆောင်ရွက်ပေးခြင်းမှာ ချူးကျီနှင့် အာဆီယံနိုင်ငံများအကြား စီးပွားရေး နှင့် ကုန်သွယ်ရေးပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုကိုမြှင့်တင်ရန် ကူညီပေးရာလည်းရောက်ကြောင်း ချူးကျီ ဖွံ့ဖြိုးရေးနှင့် ပြုပြင်ပြောင်းလဲရေးကော်မရှင်မှ Li Li က မှတ်ချက်ပြုပြောကြားပါသည်။

ပြီးခဲ့သည့် (၅)နှစ်အတွင်း ချူးကျီမြို့၏ပို့ကုန်သွင်းကုန်ပမာဏ နှစ်စဉ်တိုးတက်မှုနှုန်းမှာ (၈) ရာခိုင်နှုန်းခန့်ဖြစ်ပြီး၊ ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်အတွင်း ကုန်သွယ်မှုတန်ဖိုး ယွမ်ငွေ (၁၈၄.၃) ဘီလီယံ (အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၂၈.၉ ဘီလီယံခန့်) ရှိခဲ့ကြောင်း သိရပါသည်။

ကွမ်ရှီးကျွန်းကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသတွင် ချုံးကျိုမြို့သည် ပို့ကုန်သွင်းကုန်ပမာဏအား ဖြင့် (၁၂)နှစ်ဆက်တိုက် ထိပ်တန်းနေရာတွင်ရှိခဲ့ပြီး၊ ပို့ကုန်ပမာဏအားဖြင့် (၁၄)နှစ်ဆက်တိုက် ထိပ်တန်းနေရာတွင် ရှိခဲ့ကြောင်း သတင်းရရှိပါသည်။

ရင်းမြစ်၊ en.gxzf.gov.cn
ဒေါက်တာရွှေစင်ကို၊ စီးပွားရေးသံမှူး၊
နန်နင်း

ကုန်သေတ္တာလိုအပ်ချက် လျော့ကျလာစေရန် စီမံဆောင်ရွက်မှုအချို့ကို စတင်ဆောင်ရွက်နေသည့် တရုတ်နိုင်ငံ

မကြာသေးမီက တရုတ်နိုင်ငံအစိုးရ၏ စီမံဆောင်ရွက်ပေးမှုများကြောင့် ကုန်သေတ္တာလို အပ်ချက်များ တဖြည်းဖြည်းလျော့ကျလာခဲ့ကြောင်းနှင့် ကုန်စည်စီးဆင်းမှုများကို မြန်ဆန်လာပြီ ဖြစ်ကြောင်း သိရပါသည်။

ယခုနှစ် ပထမ(၁၀)လအတွင်း တရုတ်နိုင်ငံဆိပ်ကမ်းများမှ ကုန်သေတ္တာဖြတ်သန်း ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့မှုမှာ ကုန်စည်တန်ချိန် (၁၂.၈၇)ဘီလီယံခန့်ရှိကာ ယခင်နှစ်ကထက် (၇.၈) ရာ ခိုင်နှုန်း တိုးတက်ခဲ့ပါသည်။ ထိုကာလအတွင်း ပေ(၂၀)အရှည် ကုန်သေတ္တာ အလုံးပေါင်း (၂၃၅) သန်းအထိရှိခဲ့ကာ၊ ယခင်နှစ်ကထက် (၈.၄) ရာခိုင်နှုန်း ပိုမိုခဲ့ပါသည်။

တရုတ်ပို့ဆောင်ရေးဝန်ကြီးဌာန၏ ဦးဆောင်မှုအောက်၌ တရုတ်နိုင်ငံပိုင် ကုန်တင် သင်္ဘောလိုင်းဖြစ်သည့် COSCO သည် ကုန်သေတ္တာအလွတ် (၁၃,၄၆၉)လုံးအား မတ်လအတွင်း ပြည်တွင်းဆိပ်ကမ်းများဆီသို့ ပြန်လည်ပို့ဆောင်ပေးခဲ့ပါသည်။

ကုန်သေတ္တာအသစ်များကို ထုတ်လုပ်သူများကလည်း ထုတ်လုပ်မှုအားအရှိန်မြှင့်တင် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါသည်။ စက်တင်ဘာလအတွင်း တရုတ်နိုင်ငံတွင် ပေ(၂၀) အရှည်ကုန် သေတ္တာအသစ်ထုတ်လုပ်မှုမှာ အလုံးရေ (၂)သိန်းမှ (၅)သိန်းအထိတိုးမြှင့်ခဲ့ကာ စံချိန်တင်ခဲ့ပါ သည်။

တရုတ်နိုင်ငံ၏ ဆိပ်ကမ်းများတွင် ဒစ်ဂျစ်တယ်အသွင်ပြောင်းလဲမှုဖြင့် ကုန်သေတ္တာများ ချောမွေ့စွာစီးဆင်းနိုင်စေရန် ဆောင်ရွက်နေရာ ကုန်သေတ္တာလိုအပ်ချက်များ လျော့ကျလာစေ ရေးကို ကူညီပေးနိုင်ကြောင်း သိရပါသည်။ ယခုအခါ တရုတ်နိုင်ငံ၏ ကုန်သေတ္တာဆိပ်ကမ်း (၁၀)

ခုတွင် အလိုအလျောက်စနစ်ဖြင့် လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်နေပြီး၊ အခြားဆိပ်ကမ်း (၇)ခုတွင် အလိုအလျောက်စနစ် ထည့်သွင်းတည်ဆောက်နေဆဲ ဖြစ်ပါသည်။

ယခုနှစ် ပထမ (၁၀)လအတွင်း တရုတ်နိုင်ငံ၏ စုစုပေါင်းပို့ကုန်သွင်းကုန်ပမာဏမှာ ယွမ်ငွေ (၃၁.၆၇) ထရီလီယံ (အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၄.၉၇ ထရီလီယံခန့်) ရှိခဲ့ကာ ယခင်နှစ်ကထက် (၂၂.၂) ရာခိုင်နှုန်းပိုမိုခဲ့ပြီး၊ ပို့ကုန်ပိုင်း၌ (၂၂.၅) ရာခိုင်နှုန်းတိုးတက်လာကြောင်း သတင်းရရှိပါသည်။

ရင်းမြစ်၊ Xinhua

ဒေါက်တာရွှေစင်ကို၊ စီးပွားရေးသံမှူး၊

နန်နင်း

.....

ယခုနှစ် ပထမ (၁၁)လအတွင်း တရုတ်နိုင်ငံ၏ နိုင်ငံခြားကုန်သွယ်မှု (၂၂) ရာခိုင်နှုန်း မြင့်တက်ခဲ့

ယခုနှစ် ပထမ (၁၁)လအတွင်း တရုတ်နိုင်ငံ၏ ပို့ကုန်သွင်းကုန်ပမာဏမှာ ယွမ်ငွေ (၃၅.၃၉) ထရီလီယံ (အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၅.၅၅ ထရီလီယံ)ရှိခဲ့ကာ ယခင်နှစ်ကထက် (၂၂) ရာခိုင်နှုန်းတိုးတက်လာကြောင်း၊ ၎င်းပမာဏသည် ကပ်ရောဂါမဖြစ်ပွားမီ ၂၀၁၉ ခုနှစ်က ပမာဏထက် (၂၄) ရာခိုင်နှုန်း ပိုမိုလာခြင်းဖြစ်ကြောင်း တရားဝင်စာရင်းများအရ သိရပါသည်။

ဤကာလများအတွင်း ပို့ကုန်နှင့် သွင်းကုန်နှစ်ရပ်လုံး၌ (၂၁.၈) ရာခိုင်နှုန်းနှင့် (၂၂.၂) ရာခိုင်နှုန်း အသီးသီးတိုးတက်ခဲ့ပါသည်။

တရုတ်နိုင်ငံ၏ ထိပ်တန်းကုန်သွယ်မှုမိတ်ဖက် (၃)ခုတို့မှာ အရှေ့တောင်အာရှအဖွဲ့ဝင် နိုင်ငံများ၊ ဥရောပသမဂ္ဂနှင့် အမေရိကန်ပြည်ထောင်စုတို့ဖြစ်ကာ၊ ဖွံ့ဖြိုးမှုနှုန်း (၂၀.၆) ရာခိုင်နှုန်း၊ (၂၀)ရာခိုင်နှုန်းနှင့် (၂၁.၁) ရာခိုင်နှုန်းအသီးသီးဖြင့် ခိုင်မာစွာထိန်းထားနိုင်သည်ကို တွေ့ရပါသည်။

ပုဂ္ဂလိကလုပ်ငန်းများ၏ ပို့ကုန်သွင်းကုန်လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်မှုတွင် (၂၇.၈) ရာခိုင်နှုန်းတိုးတက်၍ ယွမ်ငွေ (၁၇.၁၅) ထရီလီယံရှိခဲ့ပြီး၊ တရုတ်တစ်နိုင်ငံလုံး၏ စုစုပေါင်းကုန်သွယ်မှုတွင် (၄၈.၅) ရာခိုင်နှုန်း ပါဝင်ဖြည့်ဆည်းခဲ့ပါသည်။

နိုင်ငံခြားမှ လာရောက်ရင်းနှီးမြှုပ်နှံသည့်လုပ်ငန်းများ၏ ပို့ကုန်သွင်းကုန် ပမာဏမှာ (၁၃.၁) ရာခိုင်နှုန်း၊ နိုင်ငံပိုင်လုပ်ငန်းများ၏ ပို့ကုန်သွင်းကုန်ပမာဏမှာ (၂၇.၃) ရာခိုင်နှုန်းအသီးသီးတိုးတက်ခဲ့ပါသည်။

နိုင်ငံဘာလ တစ်လတည်းမှာပင် တရုတ်နိုင်ငံ၏ ပို့ကုန်သွင်းကုန်ပမာဏမှာ ယခင်နှစ်က ထက် (၂၀.၅) ရာခိုင်နှုန်းနှင့် အောက်တိုဘာလကထက် (၁၁.၄) ရာခိုင်နှုန်းမြင့်တက်ခဲ့ကာ ယွမ်ငွေ (၃.၇၂) ထရီလီယံ ရှိခဲ့ကြောင်း သတင်းရရှိပါသည်။

ရင်းမြစ်၊ Xinhua
ဒေါက်တာရွှေစင်ကို၊ စီးပွားရေးသံမှူး၊
နန်နင်း

.....
ဒီဇင်ဘာလ (၆)ရက်နေ့တွင် တရုတ်နိုင်ငံ၏ မဂ္ဂနီဆီယမ်ဈေးကွက် အားကောင်းခဲ့

ဒီဇင်ဘာလ (၆)ရက်နေ့တွင် တရုတ်နိုင်ငံ၏ မဂ္ဂနီဆီယမ်အဓိကထုတ်လုပ်ရာ နေရာများမှ စက်ရုံပေါက်ဈေးမှာ အခွန်အပါအဝင် တစ်တန်လျှင် ယွမ်ငွေ (၃၉,၃၃၃.၃၃) ဖြစ်ပါသည်။ ၎င်းဈေးနှုန်းမှာ ဒီဇင်ဘာလ (၅)ရက်နေ့ပေါက်ဈေးထက် (၄.၄၂) ရာခိုင်နှုန်း မြင့် တက်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ပါသည်။ အဓိကထုတ်လုပ်ရာ ရှန်းစီးပြည်နယ်မှ အခွန်အခအပါအဝင်စက်ရုံဈေးကို တစ်တန်လျှင်ယွမ် (၁,၅၀၀) တိုးမြှင့်လိုက်ခြင်း ဖြစ်ပါသည်။

လက်ရှိအချိန်တွင် လက်ငင်းသုံးမဂ္ဂနီဆီယမ်ချောင်း ကုန်လက်ကျန်မှာများစွာမလုံလောက်ဖြစ်နေသည့်ပုံပေါ်နေပြီး၊ အခြားဘက်တွင်မူ ကုန်ချောထုတ်လုပ်သည့်ဘက်မှ ဝယ်လိုအားမှာ များမကြာမီကာလအတွင်း တဖြည်းဖြည်းတိုးမြှင့်လာဖွယ်ရှိပါသည်။ ထိုအချက်က မဂ္ဂနီဆီယမ်ဈေးနှုန်းများ လျင်မြန်စွာမြင့်တက်လာသည့် အဓိကအကြောင်းရင်း ဖြစ်ပါသည်။

ဒီဇင်ဘာလအတွင်း ရှန်းစီးပြည်နယ်၌ ဂေဟစနစ်ဆိုင်ရာနှင့် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ဆိုင်ရာ ကာကွယ်ရေးဗဟိုအဖွဲ့က စစ်ဆေးမှုများကိုဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ မဂ္ဂနီဆီယမ်ဈေးနှုန်းများ အလယ်အလတ်မှ အတက်ဘက်တွင်ရှိနေပါသည်။

လက်ရှိဖြစ်ပေါ်နေသည့် မဂ္ဂနီဆီယမ်ချောင်းများ လိုအပ်နေမှုနှင့် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ဆိုင်ရာ မသေချာမရေရာမှုများ၏ သက်ရောက်မှုများကြောင့် ရေတိုကာလတွင်မဂ္ဂနီဆီယမ်ချောင်းများ၏ ဈေးနှုန်းများ အားကောင်းနေဦးမည်ဟု သုံးသပ်ရရှိပါသည်။

ရင်းမြစ်၊ SunSirs
ဒေါက်တာရွှေစင်ကို၊ စီးပွားရေးသံမှူး၊
နန်နင်း

ပြည်ပတင်ပို့သူများအနေဖြင့်ပိုမိုအားကောင်းခိုင်မာသောပို့ကုန်တိုးတက်မှုကို
မျှော်လင့်လျှက်ရှိခြင်း (ထိုင်း)

ကုန်သွယ်ဖက်နိုင်ငံများ၏ စီးပွားရေးပြန်လည်ဦးမော့လာမှုကြောင့် နိုင်ငံ၏ပို့ကုန်တင်ပို့မှု အနေဖြင့် လာမည့်နှစ်တွင်(၈%)အထိတိုးတက်နိုင်ကြောင်း ထိုင်းသဘောတင်အုပ်စုက ယုံကြည် လျှက်ရှိနေကြောင်း၊ သို့ရာတွင်အသစ်ပျံ့နှံ့လျှက်ရှိသောအိမ်ရှင်ရပ်စံပျံ့နှံ့မှု၊ ကုန်ထုတ်လုပ်မှု တွင်လုပ်သားရှားပါးမှု၊ ကုန်စည်ပို့ဆောင်ခမြင့်မားမှု၊ သဘောတင်နေရာနှင့် ကွန်တိန်နာမလုံ လောက်မှု၊ လန်ချာဘန်နှင့်ဗန်ကောက်ဆိပ်ကမ်းများတွင် ပိတ်ဆို့မှုစသည့်စိန်ခေါ်မှုများလည်းရှိ နေကြောင်းသိရှိရပါသည်။

ထိုင်းအမျိုးသားသဘောတင်ကောင်စီ(TNSC)ဥက္ကဋ္ဌ Chaichan Chareonsuk က အဆိုပါ အုပ်စုအနေဖြင့် လာမည့်နှစ်တွင် ထိုင်းပို့ကုန်များတင်ပို့မှုအနေဖြင့် (၅%)မှ(၈%) တိုးတက်ရန် မျှော်လင့်လျှက်ရှိကြောင်း၊ သက်ဆိုင်ရာတာဝန်ရှိဌာနဆိုင်ရာများအနေဖြင့် စိန်ခေါ်မှုများကိုကိုင် တွယ်ဆောင်ရွက်နိုင်မည်ဆိုပါက (၈%) တိုးတက်မှုမှာဖြစ်နိုင်ကြောင်းပြောကြားခဲ့ပါသည်။

အဆိုပါအုပ်စုအနေဖြင့် ထိုင်းစီးပွားရေးကိုမထိခိုက်စေရန်အတွက် တည်ငြိမ်သောငွေလဲ နှုန်းကိုထိန်းသိမ်းထားပေးရန်၊ နိုင်ငံခြားအလုပ်သမားများ စီမံခန့်ခွဲရေးအတွက် တစ်နေရာတည်း တွင်အပြီးဆောင်ရွက်ပေးသည့် One Stop Service Centre ကို ထူထောင်ပေးရန်အစိုးရကို တောင်းဆိုထားကြောင်း သိရှိရပါသည်။

TNSC အနေဖြင့် ယခုနှစ်ပထမ(၁၀)လ၏ ခိုင်မာသောရလဒ်များကြောင့် ယခင်လက ခန့်မှန်းခဲ့သည့်ယခုနှစ်အတွက် ပို့ကုန်တိုးတက်မှု(၁၃%-၁၄%)အား (၁၅%) သို့မြှင့်တင်ခဲ့ကြောင်း သိရှိရပါသည်။ စီးပွားရေးနှင့်ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေးဝန်ကြီးဌာနက အောက်တိုဘာလတွင် အကောက်ခွန်ရှင်းလင်းပြီးပို့ကုန်တင်ပို့မှုမှာ အမေရိကန်ဒေါ်လာ(၂၂.၇)ဘီလီယံရှိပြီး (၃၂.၉၈%) တိုးတက်ခဲ့ကြောင်း၊ သွင်းကုန်တင်သွင်းမှုမှာလည်း (၃၄.၆%) တိုးတက်ခဲ့ပြီး အမေရိကန်ဒေါ်လာ (၂၃.၁၀) ဘီလီယံရှိကြောင်း၊ ရလဒ်အနေဖြင့် ကုန်သွယ်မှုလိုငွေအမေရိကန်ဒေါ်လာ (၃၇၀) သန်း ရှိခဲ့ကြောင်း အစီရင်ခံတင်ပြခဲ့ပါသည်။

ပို့ကုန်တိုးတက်မှုမှာ(၈)လမြောက်ဆက်တိုက်ပို့ကုန်တိုးတက်မှုဖြစ်ကြောင်း၊ ဖေဖော်ဝါရီလ တွင်ပို့ကုန်(၂.၅၉%)ကျဆင်းခဲ့ပြီးသည့်နောက်၊မတ်လတွင်(၈.၄၇%)၊ဧပြီတွင်(၁၃.၁%)၊ မေလတွင် (၄၁.၆%)နှင့် ဇွန်လတွင်(၄၃.၈%)၊ ဇူလိုင်လတွင်(၂၀.၃%)၊ ဩဂုတ်လတွင် (၈.၃၉%)၊ စက်တင် ဘာလတွင် (၁၇.၁%)တိုးတက်ခဲ့ပြီးနောက် အောက်တိုဘာလတွင် (၈) လမြောက်အဖြစ်ဆက် တိုက်တိုးတက်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရှိရပါသည်။

ရွှေ့ရေနံနှင့်ဆက်စပ်ပစ္စည်းများနှင့် လက်နက်တို့မပါဝင်ဘဲအခြားပို့ကုန်ပစ္စည်းများတင်ပို့မှု အနေဖြင့် ဩဂုတ်လတွင်(၁၉.၄%) နှင့် စက်တင်ဘာလတွင်(၁၄.၈%) တိုးတက်ခဲ့ပြီးနောက် အောက်တိုဘာလတွင်(၁၂.၂%)တိုးတက်ခဲ့ကြောင်း သိရှိရပါသည်။

ယခုနှစ်ပထမ(၁၀)လအတွက် ပို့ကုန်တင်ပို့မှုမှာ(၁၅.၇%)တိုးတက်ခဲ့ပြီး အမေရိကန်ဒေါ် လာ(၂၂၃) ဘီလီယံရရှိခဲ့ပြီးသွင်းကုန်တင်သွင်းမှုမှာ(၃၁.၃%) တိုးတက်ခဲ့ပြီး အမေရိကန်ဒေါ် လာ (၂၂၁)ဘီလီယံရရှိခဲ့ကြောင်း၊ ရလဒ်အနေဖြင့်ကုန်သွယ်မှုပိုငွေ အမေရိကန်ဒေါ်လာ(၁.၆၄) ဘီလီယံ ရှိခဲ့ကြောင်းသိရှိရပါသည်။

Source: Bangkok Post

လွင်မျိုးဇော်၊ စီးပွားရေးသံမှူး

ဗန်ကောက်

.....

MIS DOP